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Kmalu bomo na polovici 
tretjega mandatnega obdobja. 
Poteklo bo torej dve leti in s 
tem tudi mandat predsednikom 
in podpredsednikom skupščin, 
predsednikom zborov občinske 
skupščine in skupščin vseh sa
moupravnih interesnih skupno
sti. Enako velja tudi za funk
cionarje republiške skupščine 

opravljene med 7. in 26. mar
cem letos. 

Pred tem pa bo treba opravi
ti vse kandidacijske postopke v 
S Z D L , v temeljnih in občinski 
kandidacijski' konferenci. Te
meljne kandidacijske konfe
rence v K S in tozdih bi morale 
biti opravljene do 10, februar-

bodo priložnost za temeljito 
oceno dvoletnega dela skupščin 
na vseh ravneh, hkrati pa seve
da tudi za oceno deleža, ki so 
ga k delu skupščin prispevali 
predsedniki, podpredsedniki in 
drugi funkcionarji, ki jim pote
če dvoletni mandat. Vsa ta 
opravila nikakor ne bi smela 
potekati kot formalna potrdi-

posebno mesto ocena njihove
ga prizadevanja za razvoj in 
demokratizacijo delegatskega 
odločanja, zlasti za odnos do 
uresničevanja sprejetih sklepov 
in stališč. 

V času uresničevanja gospo
darske stabilizacije si ne more
mo in ne smemo več privoščiti 

Informacija s predsedstva OK SZDL 
o postopkih kandidiranja 
za predsednika skupščine 

Pred volitvami v skupščinah 
in skupščin republiških SIS ter 
za predsednika in člana pred
sedstva SR Slovenije kot za 
člana predsedstva SFRJ iz SR 
Slovenije. 

Po rokovniku, k i ga je spre
jelo predsedstvo O K S Z D L , 
naj bi bile volitve v občinski 
skupSčini in skupščinah SIS 

ja. Na teh konferencah, ki bo
do razširjene z delegacijami za 
vse skupščine, bodo delegati 
oblikovali mnenja, stališča in 
predloge o evidentiranih mož
nih kandidatih za nosilce odgo
vornih družbenih funkcij v ob
čini, republiki in federaciji. 

Kandidacijske konference 

tev možnih kandidatov, pač pa 
kot temeljita presoja priprav
ljenosti in sposobnosti doseda
njih nosilcev družbenih funkcij, 
ki j im je mogoče mandat po
daljšati še za dve leti in novih 
možnih kandidatov za ta mesta. 

Med merili za predlaganje 
možnih kandidatov mora imeti 

samo lepih stališč na papirju, 
ne da bi odločno zaostrili odgo
vornost za njihovo uresničeva
nje in to na vseh ravneh, od 
občine do federacije. Predlog 
evidentiranih možnih kandida
tov objavljamo na 3. strani. 

F. Svetelj 

Predsedstvo je na svoji seji 
obravnavalo in sprejelo nasled
njo informacijo o postopkih kan
didiranja možnega kandidata za 
predsednika občinske skupščine. 

V postopku evidentiranja v 
okviru vodstev družbenopolitič
nih organizacij so bili evidentira
ni trije možni kandidati, in sicer: 
Ivan JUSTINEK, Milan M A R I -
NIČ, Tone ŽIBERT. 

Tovariš Milan Marinič je bil 
aprila 1983 izvoljen za predsed
nika medobčinskega sveta 
SZDL. Na seji predsedstva v ok
tobru 1983 je dobil polno pod
poro, da ponovno kandidira za 
predsednika MS S Z D L in člana 
delegacije R K S Z D L za zvezno 
konferenco SZDL. Predsedstvo 
je zato ocenilo, da bi bilo nepri
merno in celo neodgovorno, če bi 
ga sedaj kandidirali za predsed

nika skupščine. Tone Žibert na 
kandidaturo ni pristal, ker je 
ocenil, da funkcije v trenutni si
tuaciji ne bi mogel zadovoljivo 
opravljati v vsej njeni zahtevno
sti in razsežnosti. Zato je bil na 
podlagi usklajevanja v vodstvih 
D P O sprejet predlog, da se kan
didira Ivan Justinek, ki pa bi 
funkcijo opravljal neprofesional
no in bi mu bilo tako omogočeno 
uresničevanje njegovih interesov 
na področju strokovnega in 
znanstvenega dela na Pedagoški 
akademiji. Predsedstvo ugotav
lja, da neprofesionalno opravlja
nje te funkcije ni najboljša in 
perspektivna rešitev, posebej še 
zaradi uveljavljanja vloge dele
gatske skupščine. Zato bo še po
sebej skrbno spremljalo delo 
skupščin in skušala najti rešitev, 
če bo potrebno. 

• H i 

Sejem mode 84 

Priznanje dvema kamniškima organizacijama 

Svttanit je uspešno predstavil svoje izdelke na sejmu Moda 84 v 
Ljubljani. 

Eksperimentalna tkalnica Ka
mnik in Svilanit - prva organiza
cija je v preteklem letu prazno
vala tridesetletnico (leta 1953 je 
bila ustanovljena v okviru tek
stilnega inštituta v Mariboru), 
druga pa petintri desetletnico 
svojega obstoja. Eksperimental
na tkalnica, prej bolj znana po 
izdelovanju vzorcev za jugoslo
vansko tekstilno industrijo, vseh 
vrst namiznih prtov in tekstilij za 
kravate, se je pred sedmimi leti 
preusmerila v proizvajanje raz
širjenega programa tekstilij za 
notranjo opremo. Prav za po
dročje širjenja stanovanjske kul
ture je na sejmu Moda'84, ki je 
bil od 16. do 19. januarja na 
Gospodarskem razstavišču v 
Ljubljani, dobila posebno priz
nanje za oblikovanje. 

Svilariitov T O Z D Frotir pa si 
je na letošnjem sejmu prislužil 
nič manj kot statuo ljubljanskega 
zmaja - najvišje možno prizna
nje. Dobili so ga za eksotični 
program za prosti čas - frotiraste 
tunike v kompletu z brisačami. 
Kolekcija je narejena v čmo-pe-
ščeno-belo-terakota barvni kSBrn-
binaciji in s črtasto geometrij
skim vzorcem. Frotirasta tunika, 
namenjena rekreaciji in proste
mu času, je črna in modno kom
binirana z lanenim platnom in 
zakovicami. Skupina sedmih 
oblikovalcev te kolekcije je dobi-

Svetovno politično dogaja
nje je kajpak sestavljeno iz ra
zličnih drobcev, ki tako ali dru
gače vplivajo na tisto, čemur 
pravimo popuščanje ali pa na
raščanje napetosti med razlici, 
nimi silami. Če pravimo, da gre 
pri tem velikokrat za drobce, 
majhne probleme in pojave, 
potem je zagotovo res, da ti v 

zgornji trditvi. Vsa reč se je 
nenavadno hitro končala, saj so 
oblasti v Nemški demokratični 
republiki takorekoč ena dva tri 
spravile z dnevnega reda pro
blem azilantov. Ti so lahko 
odšli v Zahodni Berlin. Za ve
čino pa je ostalo neodgovorje-
no vprašanje, zakaj še je tako 
mudilo. Vedeti je namreč tre-

običajno ni seznanjena z njimi, 
če pa že je, potem so tudi pri
kazane okoliščine in razsežno
sti te vode na mlin uradni poli
tiki. Prav zaradi takšnih »nero
dnosti« je procedura velikokrat 
zelo-dolgotrajna in prosilci po
litičnega azila lahko preživijo v 
tujih veleposlaništvih tudi ne
kaj let. 

> Malenkost« v svetovni politiki 
različnih okoliščinah nimajo 
enake teže in pomena. Vse je 
odvisno od trenutnih političnih 
in še kakšnih razmer in zato 
nikakršne »malenkosti« ni mo
goče imeti zgolj za malenkost. 

Nedavni zaplet s šestimi 
vzhodnonemškimi državljani, 
ki so se zatekli v veleposlaniš
tvo ZDA v Vzhodnem Berlinu 
in zaprosili za izhod iz NDR, so 
najlepši primer in ilustracija 

ba, da pojav ilegalnega oziro
ma begunskega zapuščanja dr
žave v Vzhodni Evropi ni po
sebno dobrodošel. Razkriva 
mnogotere socialne, politične, 
ekonomske in še kakšne zadre
ge neke družbe in verjetno je ni 
države na svetu, ki ne bi bila 
bolj ali manj občutljiva na to. 
V državah Vzhodne Evrope so 
takšni dogodki največkrat tudi 
državna skrivnost, saj javnost 

Verjetno se imajo vzhodno-
nemški begunci za svoj hitri 
odhod z ameriškega veleposla
ništva zahvaliti predvsem seda
nji stockholmski konferenci, 
saj vsi želijo, da »takšen dro
bec« ne bi predstavljal velikega 
problema. Drugače pa verjetno 
ne bi šlo le za malenkost, mar
več bi kaj lahko govorili o veli
kem problemu. 

J. KOVAČIČ 

la še posebno priznanje za 
ustvarjalnost. 

V Eksperimentalni 
tkalnici imajo slog 

Ne delajo le poizkusov, kar bi 
si lahko predstavljali zaradi nazi
va »Eksperimentalna«, .Zelo 
konkretni so v tem 90-članskem 
kolektivu (z njimi sodeluje še 
prek dvajset kooperantov, ki ši
vajo), čeprav se zdi, da so bili še 
pred nekaj leti brez pravih idej. 
Leta 1982 je z ustanovitvijo sve
tovalno prodajnega studija »Ide
ja« prišlo do pravega burna. Do
ber glas seže v deveto vas, in res 
je, da kamniško Idejo poznajo 
malodane že po vsej Jugoslaviji. 
Eksperimentalna tkalnica je leta 
1976 po prihodu novega direk
torja, ing. Slobodana Miladinovi-
ča, spremenila svoj proizvodni 
program. Z opustitvijo tkanin za 
kravate se je preusmerila na raz
širjen program tekstilij za notra
njo opremo. Sistematično delo, 
zagnanost delavcev za nove ideje 
in sodelovanje arhitektke Maje 
Tasić Demšar kot zunanje sode
lavke za oblikovanje, so privedli 
Eksperimentalno tkalnico z 
uspelimi kolekcijami tkanin do 
vrste priznanj za oblikovanje in 
kvaliteto: 1979. leta so na sejmu 
mode dobili diplomo ljubljanski 
zmaj 1980, 1981 in 1982. leta so 
na istem sejmu dobili statuo ljub
ljanski zmaj. 

Leta 1982 se je Eksperimen
talna tkalnica kot dotedanji 
T O Z D Tekstilnega inštituta Ma
ribor osamosvojila. Istega leta so 
se po uspešnem sodelovanju s fa
kulteto za tehnologijo-smer obli
kovanje tekstilij v Ideji zaposlile 
novopečene inženirke oblikova
nja tekstilij. Štiri dekleta in ne
šteto idej: Irena Orehek, Breda 
Tesner, Marjeta Leban in Alen
ka Tratar so oblikovalke v Ideji. 
Pa ne samo to, poleg oblikovanja 
se ukvarjajo v oblikovalno sveto
valnem studiju še s trgovskimi in 
administrativnimi posli. Pridne 
so, vendar jih utesnjujeta čas in 
prostor. Naročil je toliko, da mo
rajo individualni kupci, ki iz vseh 
koncev Slovenije prihajajo po 
nasvete in blago za opremo sta
novanj, čakati tudi po tri mesece. 

Zaradi potrebe tržišča po so
dobnih oblikah in kvalitetnih 
materialih (akril, juta, lan , bom
baž, volna) so izdelki tkalnice ve
dno bolj iskani tako na domačem 
kot na tujem trgu, zlasti v zaho
dni Evropi in Skandinaviji. Suro
vine mora tkalnica skoraj v celoti 
uvažati, le nekatera sintentična 

vlakna dobijo na domačem trgu. 
Vendar pa z uspešnim poslova
njem uvoz dobro pokrivajo z 
izvozom, ki je celo večji od uvo
za. Letos ga nameravajo še pove
čati. Direktor Eksperimentalne 
tkalnice ing. Miladinović jc zago
tovil, da so do sedaj podpisali še 
enkrat več pogodb s tujimi part
nerji kot v lanskem letu. Naj 
omenim, da sva se pogovarjala v 
majhni vendar domiselno 
opremljeni sobi tik nad tkalnico, 
kjer nevajena ušesa moti nene
hen ropot tekstilnih strojev. Pro
storska stiska je res očitna, ven
dar je Slobodan Miladinović 
kljub temu poln optimizma, no
vih idej in načrtov. 

Vsi uspehi so posledica pre
mišljeno začrtane razvojne poti 
in tehnične ter estetske kvalitete 
izdelkov. To velja za celoten 
oblikovalski pristop tako za izbi
ro samega materiala kot tudi za 
tkalske tehnike. Metersko blago, 
ki ga izdeluje tkalnica, se upo
rablja za zavese, prte, pohištveno 
blago, posteljna pregrinjala, de
korativne blazine, svetilke, in 
stenske obloge. Vse je v vzorcu 
črt, kara in geometrijskih likov v 
nežnih pastelnih barvah. 

Kot dokaz, da znajo v kamni
ški tkalnici opremljati tudi večje 
objekte je tudi, da so v veliki 
konkurenci ostalih (Lesnina... 
Slovenijales...) opremili nekaj 
velikih hotelov za olimpijske igre 
v Sarajevu. 

Sto starih milijonov dohodka 
na delavca je kazalec, ki pove, da 
Eksperimentalna tkalnica sodi v 
sam vrh tekstilne industrije. Po
prečni osebni dohodek delavcev 
je 21.000 din. Dober in priden 
delovni kolektiv, v katerem se 
vsak zaveda svojih nalog pa se še 
vedno ukvarja s prostorsko sti
sko. Zaradi vse večjega povpra
ševanja kupcev po Idejinih servi
snih dejavnostih bodo morali za
posliti nove ljudi v šivalnici, na
črtujejo pa tudi prostorsko razši
ritev z adaptacijo stare Ete, seve
da pod pogojem, da se razčistijo 
nekatere dileme v zvezi z njo. 

Zagovornico novega sloga -
Idejo in s tem Eksperimentalno 
tkalnico Kamnik smo predstavili 
malo obširneje, saj njihova de
javnost že zaradi kratkotrajnega 
obstoja še marsikomu ni bila 
znana. Predstavljamo pa vam še 
drugega dobitnika priznanja-sta-
tue ljubljanski zmaj - delovno 
organizacijo Svilanit (s kittero 
Eksperimentalna tkalnica že več 
let uspešno sodeluje) oz. njihovo 
Temeljno organizacijo Frotir. 

Tudi brisača je lahko 
moderno oblikovana 

V njihovi vzorčni sobi sem se 
pogovarjala z vodjo propagande 
Martino Erman, kreatorko Mile
no Sušnik in vodjo vzorčno obli
kovalnega oddelka v Frotirju 
Melito Matičič. 

Svilanit s svojima dvema toz-
doma, poleg Frotirja še T O Z D . 
Svila, sodi med petimi jugoslo
vanskimi proizvajalci frotirja v 
sam vrh. V Svilanitu je zaposle
nih 822 delavcev, od tega jih je 
622 v tozdu Frotir. Poprečni 
osebni dohodek v zadnjih enaj
stih mesecih prekletega leta je bil 
19.902 dinarjev. 

Proizvodni program Frotirja, 
ki ga bomo danes pobliže pred
stavili, obsega brisače in tkanino 
frotir, ki jo uporabljajo za kon
fekcijo: kopalni plašči, domače 
halje iz žametastega frotirja in 
konfekcija za prosti čas, v katero 
sodijo tunike in med kupci izre
dno dobro sprejete frotiraste tre
nirke, ki so jih začeli izdelovati v 
zadnjem obdobju. Program bri
sač »valk« obsega enobarvne bri
sače, narejene v vseh barvnih od
tenkih. 

V Svilanitu svoje izdelke že 
več kot dvajset let tudi uspešno 
izvažajo. S pravočasnimi dobav
nimi roki in kvalitetnimi izdelki 
so si ustvarili dobro ime. T O Z D 
Frotir tako 40% celotne proiz
vodnje izvaža na konvertibilno 
področje, največ v Zahodno 
Nemčijo. Za proizvodnjo uvaža
jo le kemikalije, prejo kupujejo 
na domačem trgu, vendar jo de
vizno pokrivajo.Potreba po izvo
zu in devizah je zato očitna. Pro
izvodnja za domače tržišče je za
to nezadovoljiva, še posebej za
radi velikega povpraševanja po 
tovrstnih proizvodih. 

Zahtevnost zunanjega trga jc 
velika, zato je nujno potreben 
usklajen tim oblikovalcev, ki mo
rajo pripraviti veliko kolekcij. 
Delajo za proizvajalce in trgov
ske hiše. Moramo priznati, da se 
je sedemčlanski oblikovalski tim 
zelo potrudil, posebno če upošte
vamo, da je pri brisačah npr. tež
ko ustvariti dvakrat letno, koli-
korkrat menjajo kolekcije nekaj 
povsem novega. Vendar so iz
najdljivi v kompletiranju barvnih 
kombinacij kopalnih plaščev in 
brisač. Zato letošnji ljubljanski 
zmaj ni bil prvo tako priznanje. 
Za frotirast program so ga tokrat 
dobili že tretjič, poleg tega pa se 
ponašajo še s priznanji z ostalih 
jugoslovanskih sejmov. 

R O M A N A GRČAR 



OD VSEPOVSOD 
• Uspešno poslovanje novomeškega IMV 

N O V O M E S T O - Nekdaj največji slovenski izgubar, novomeški 
IMV, se je lani dokaj dobro uveljavil na tujih trgih. Tako je franco
skemu partnerju Renaultu dobavil nekaj več kot 32 tisoč vozil R-4, 
kar je precej več, kot predlani. Hkrati je v različne evropske države 
izvozil 19 tisoč prikolic. V Jugoslaviji je novomeška tovarna lani 
prodala nekaj več kot 13 tisoč»katrc«, 1259 vozil R-9 in 4.135 R-18. 
Prodali so tudi tri tisoč počitniških prikolic in 1371 gospodarskih 
vozil. Po letošnjih načrtih naj bi I M V izdelal 50 tisoč vozil (osebnih in 
gospodarskih) in 22 tisoč prikolic. Izvoz v Francijo bo za malenkost 
manjši, zato bo več avtomobilov na voljo domačim kupcem. 

• Še dovolj dela, a vendarle manj 
B E O G R A D - Skupna vrednost dogovorjenih investicijskih del, ki 

jih morajo naši gradbeniki še letos dokončati oziroma opraviti v 
tujini, je nekako dve milijardi in 700 milijonov dolarjev, Ta številka 
približno ustreza lanski vrednosti del, ki so jih jugoslovanski gradbe
niki opravili v več kot 40 državah. Kot vse kaže, je večletno relativno 
visoko naraščanje obsega investicijskih del sedaj končano, saj je bila 
lanska vrednost dokončanih del v primerjavi s predlansko nekoliko 
manjša. Menijo, da osnovni vzrok tiči v zmanjšanju svetovnih investi
cij, konkurenca na tujih trgih je vse hujša, hkrati pa naše gradbene 
delovne organizacije niso sposobne kreditirati gradnje. 

• Industrijska proizvodnja lani večja za 1,3 odstotka 
B E O G R A D - Po podatkih zveznega zavoda za statistiko, se je 

industrijska proizvodnja v Jugoslaviji lani povečala za 1,3 odstotka v 
primerjavi z letom 1982. Največjo rast industrijske proizvodnje so 
imeli v Makedoniji, medtem ko je bila na Hrvaškem manjša za 1,7 
odstotka. 

• Osebni dohodki v zdravstvu so prenizki 
L J U B L J A N A - Kljub različnim napovedim so imele slovenske 

zdravstvene organizacije v lanskih devetih mesecih le šestino izgub, 
kar je precej manj, kot so pravzaprav načrtovali. Zdravstveni delavci 
pa pravijo, da predvsem na račun osebnih dohodkov. Problemi so 
največji v velikih bolnišnicah in socialnih zavodih, kjer znašajo 
materialni stroški že 46 odstotkov. Po drugi strani pa je oprema 
slovenskega zdravstva izrabljena že 72 odstotno, v Kliničnem centru 
pa kar 80 odstotno. 

• Jugoslovanski družbeni proizvod za 33 odstotkov 
večji 

L J U B L J A N A - Kot ugotavlja slovenski zavod za statistiko, je bil 
jugoslovanski družbeni proizvod v letu 1982 nekaj več kot 2925 
milijard dinarjev in je bil 33 odstotkov večji kot leto poprej. V 
Sloveniji je znašal 437,82 milijarde dinarjev in je bil za 28,9 odstotka 
višji kot leta 1981. Predlani je znašala inflacija 29,5 odstotka, če jo 
računamo po dvigu povprečnih letnih cen na drobno. 

Nekaj pripomb k opisu poti 

Od pomnika do pomnika 
Z zanimanjem sem prebiral se

stavke Vinka Gragorca o pomni
kih, ki so bili postavljeni v spo
min na velike dogodke iz časa 
osvobodilne vojne. Marsikateri 
opisani dogodek je tako ponovno 
oživel naš spomin in tudi mojega. 
Pri nekaterih dogodkih sem so
deloval, zato naj mi bo dovoljeno 
dati naslednje pripombe. Pri
pombe se nanašajo na vse doslej 
objavljene opise. 

1. Na Perovski brvi se začne 
spominska magistrala. To so že 
napačni podatki. Spomenik Do
miniku Mlakarju in Antonu M i -
klavčiču je oblikoval arh. Vlasto 
Kopač sam, vendar po ideji Albi 
na Vengusta. S kiparjem Jane
zom Pirnatom je bilo dogovorje
no, da bo v kamen vklesal dva 
obraza. Ostalo je samo pri bese
dah. Tako spomenik pravzaprav 
ni dokončan. Spomenik je bil od
krit za 40-letnico vstaje na Ka
mniškem, dne 27. junija 1981. 
Ne smem pozabiti povedati, da je 
besedilo na spomeniku: »Za svo
bodo vseh 
ubita iz zasede 
v noči vstaje« 
oblikoval pesnik Janez Menart. 

2. 6. 1. 1945 se je okupatorju 
posrečilo s pomočjo domačega 
izdajalca uničiti partizansko ti
skarno v zemljanki Rudnik. To 
ni res. V tej zemljanki je parti
zanska tiskarna 7 A delovala le 
do junija 1944, nato smo jo pre
selili v Kamniško Bistrico v doli
no Korošice. V to zapuščeno 
zemljanko v Rudniku so se v ja
nuarju 1945 zatekli kamniški 
okrožni aktivisti. Okupator jih je 
s pomočjo izdajalca izsledil in 
obkolil. Ves opis o tem odstavku 
kaže nanovo oblikovati, saj so na 
voljo obširni in točni podatki. 

3. Velika Lasna. Spomenik je 

projektiral občinski odbor Ka
mnik. To najbrž ne drži. To je 
opravil nekdo z imenom in 
priimkom. Taka kolektivna ime
na se v opisih še večkrat pojav
ljajo. 

4. Loke. V tej hiši - na Gobov-
šah - se je avgusta leta 1941 
sestal prvi štab Kamniškega ba
taljona, ki ga je vodil Marjan 
Dermastia in politkomisar Anton 
Šturm. Res se je Kamniška četa 
30. 7: 1941 ustavila pri Cehtetu, 
kjer smo se nahranili in prenočili, 
drugi dan smo navsezgodaj nada
ljevali pot proti Gozdu. V svojih 
spominih je ta obisk pri Cehteto-
vih opisal Tone Šturm takole: 
»Pri prehodu ceste pri vasi Loke 
v Tuhinju, ko je dupliško kamni
ška grupa prekoračila cesto, smo 
se ustavili pri posestniku (Cehte

tu), kateri je imel hišo okrog 1 
km ob glavne ceste v hribu in pri 
katerem kmetu smo prenočili ter 
dobili hrano.« O kakem posveto
vanju torej ni mogoče govoriti. 
Res je le to, da smo se kot parti
zanska enota prvikrat ustavili pri 
kakem kmetu; no, to smo nasled
nje dni storili večkrat pri drugih, 
seveda pri naših somišljenikih in 
aktivistih. Za kakršenkoli sesta
nek prvega štaba Kamniškega 
bataljona ni bilo nobene potrebe, 
saj so tovariši Marjan Dermastia, 
Tone Šturm, Roman Potočnik, 
Stane Žerovnik in Tomo Brejc, 
bili v Kamniški četi od 27. julija 
do 31. julija nepretrgoma pri
sotni. 

5. Motnik ima še eno obeležje, 
ki v opisu ni omenjeno; spomin
sko ploščo na hiši, v kateri je 

zasedal 26. novembra 1944 Zbor 
aktivistov OF za Kamniško 
okrožje. Naslednji dan je še za-
OF in 11-člansko tajništvo. 

6. Pravo ime za ing. arh. Šlaj-
merja je Marko in ne Mirko. 
Pravi priimek za Dermastjo je 
Dermastia. 

7. O dogodkih na Veliki plani
ni bi kazalo mnogo več napisati. 
Od 1939 do 1945 se je tam gori 
zvrstilo resnično veliko dogod
kov. Zbranih imam veliko podat
kov in po želji dam gradivo na 
voljo. 

8. Kamniško sedlo - Klin, plo
šča v spomin Ivanu Robleku -
Petru ni na višini 1900 metrov 
nadmorske višine, ampak le ka
kih 1350 metrov, saj celo Ka
mniško sedlo nima več kot 1884 
metrov nad morjem. 

Upam, da bodo bogati opisi 
zgodovine dogodkov, zaradi ka
terih so bili postavljeni pomniki, 
s pridom služili predvsem mla
dim na popotovanju od spomeni
ka do spomenika. 

A L B I N V E N G U S T 

• S seje OK ZSMS Kamnik 

O mladinskem turizmu 
V sredo, 25. januarja je bila o 

mladinskem turizmu volilna seja 
O K ZSMS Kamnik. Na seji je bil 
največji poudarek na mladin
skem turizmu. Gre namreč za ak
cijo, v katero bi vključili mlade 
na območju naše občine. 

Organizirali bi pohode, izlete, 
tekmovanja, družabne igre in 
druga srečanja, na ta srečanja pa 
bi povabili mlade iz drugih kra
jev Slovenije, iz pobratenih ob
čin širom Jugoslavije. Tu pa naj
dejo vlogo mladinske organizaci
je, ki bi z mnenji in predlogi ter 
morebitno organizacijo katere 
od naštetih stvari pripomogli k 
izvedbi te akcije. Pri izvedbi ak
cije oz. pri nameri so nas podprli 
Z U I M , pa tudi taborniki so ob

ljubili, da bodo pomagali s svoji
mi bogatimi izkušnjami. Računa
mo pa tudi na pomoč drugih 
družbenih organizacij in društev. 

Mladi turist se vključuje tudi v 
organizacijo izletov skupine mla
dih, mladinske organizacije ali 
društva, lahko sami predlagajo 
smer izleta, »Mladi turist« pa jim 
izdela program, ki vsebuje vož
njo, prenočišče, prehrano in 
oglede na relaciji, ki jo mladi 
žele prepotovati. Smoter te orga
nizacije je v tem, da mladim, ki 
želijo potovati, omogoča čim ce
nejše in udobnejše potovanje z 
vso potrebno organizacijo. 

V letošnjem letu bodo poteka
le tudi lokalne mladinske delov

ne akcije po krajevnih skupno
stih in sicer lokalna M D A za ure
ditev trim steze v Kamniku, de
lovna akcija za izgradnjo igrišča 
v Tunjicah, mladi iz Kamnika pa 
se bodo udeležili zvezne M D A 
Posočje '84, ki bo od 8. 7. do 4. 
8. 1984. Mladi, ki bi se M D A 
želeli udeležiti, lahko dobijo pri
javnice na sedežu O K ZSMS Ka
mnik. 

Na seji smo izvolili tudi novega 
predsednika občinske konferen
ce ZSMS Kamnik, GRBEC Ola-
fa, kateremu smo zaželeli obilo 
uspeha v prihodnjem obdobju, 
dosedanjem predsedniku pa smo 
se zahvalili za njegovo uspešno 
delo v preteklem obdobju. 

M . K. 

Priprave na melioracijo 
v Mostah, Komendi in Križu 

Gotovo ni bilo v zadnjih letih v 
Mostah, v Komendi, na Križu in 
tudi širši okolici o čem izgovorje
nih toliko besed, kot prav o pri
pravah in kasnejši melioraciji in 
nato komasaciji zemljišča nad 
glavno cesto, Id pelje od Križa 
proti Mostam, pod cesto med 
Križem in Komendo in mejo s 
potokom Pšato na zahodni 
strani. 

Veliko komentarjev je povzro
čil že prvi sestanek v osnovni šoli 
Moste. B i l je lani in so se ga 
udeležili krajani Most, Komende 
in Križa. Prisotni so bili strokov
njaki iz Kamnika, Domžal in 
Ljubljane. V omenjenem prvem 
dogovoru o posodobitvi zemljišč 
smo v Kamniškem občanu že pi
sali. Na tem skupnem sestanku je 
bil imenovan melioracijski od
bor. Delo je nadaljeval skupaj s 
strokovnjaki iz Emonine koope
racije v Domžalah, občasno pa so 
bili prisotni tudi tov. Avbelj iz 
Geodetskega zavoda SRS v 
Ljubljani, kjer je vodja komasa
cijskih ureditev, tov. Prešeren iz 
Hidrotehnika, tov. Juntez iz 
Zemljiške skupnosti iz Kamnika 
in tov. Jurančič, član kamniškega 
izvršnega sveta. Skupina je v ra
zlični sestavi večkrat obhodila in 
ocenila zemljišče predvideno za 
melioracijo, poleg tega pa je 
imela sestanke v Zadružni enoti 
v Komendi, na Zemljiški skup
nosti v Kamniku in na občinski 
skupščini. 

Namen obhodov na terenu in 
sestankov je bil kar najbolj točno 
oceniti sedanje stanje zemljišča, 
potrebe po ureditvi na različnih 
mestih in določitev meja melio
racijskega območja, ki so od pr
votnega načrta doživele nekaj 
sprememb. 

Ker na južni strani na zemlji
šče, ki je predvideno za meliora
cijo, meji cesta od Križa proti 
Mostam in na severu cesta od 
Križa proti Komendi, je bil seve
da glavni problem določitev me
lioracijskega območja ob Pšati, 
kjer je sedanje rastlinstvo močno 
razgttmo. Na več mestih gozd 
preide v travnike in obratno, 
vmes pa so še razne vaške in 

gozdne poti, ki teren še nakna
dno delijo. Zemljišče med Pšato 
in Tunjico je že dolgo nespreme
njeno na njem ni ne pravega lesa, 
ne možnih količin trave za koš
njo, saj se po skoraj celotnem 
območju vlečejo obrobki drevja 
in grmov. Zemljišče zares ne nu
di tistega, kar bi lahko. 

Pred kratkim je bila točno do
ločena meja ureditvenih posegov 
na tem območju. Predvsem v 
gornjem delu s tem ni bilo pro
blemov, saj so se kmetje - lastni
ki parcel hitro odločili, do kod 
naj bi segali novi travniki in polja 
in kje gozd ostane. 

Vsega gozda ob Pšati ne bi 
smeli posekati, prav tako tudi ne 
ob Tunjici, ker bi bilo s tem pre
močno spremenjeno sedanje po
dnebno in s tem tudi kmetijsko 
stanje celotnega območja. 

Razumljivo pa je, da je bilo 
treba mejo, ki bo pogojevala 
sprejemljive melioracijske stro
ške in primeren končen izgled 
zemljišč, vendarle treba določiti. 

Že pred zadnjih ogledom tere
na in sporazumevanju za določi
tev melioracijske meje je precej 
lastnikov na svojem pričelo s se
kanjem gozdov. Lepa jesen in 
suha zima sta bili za to delo kot 
naročeni. Na večih mestih je sko
raj končano. 

Nekaj problemov je nastalo z 
zametki gozda, ki segajo narav
nost v melioracijsko območje, 
vendar se lastniki zaradi nepo
polne ali napačne informiranosti 
za posek vzporedno z drugimi, ki 
so delo pričeli pravočasno oprav
ljati, niso odločili. Pred nekaj te
dni so bili o nujnem poseku ob
veščeni ponovno. 

Vzporedno s strokovnimi pri
pravami na pričetek melioracije, 
ki naj bi stekla letos spomladi, so 
ljudje zaradi neodgovornega go
vorenja posameznikov v vaseh 
pričeli širiti vesti, da je nova deli
tev zemljišča že nekako določena 
in bodo na ta način lastniki manj
ših zemljišč z lego svojega nove
ga zemljišča prikrajšani. Ker je 
takih lastnikov največ, saj je 
majhnih parcel v tem velikem tri
kotniku zares veliko, je precej 

domačinov in tudi ljudi, ki ne 
živijo v mejnih vaseh, so pa last
niki manjših travnikov, njivic in 
gozdičkov, takim govorjenjem 
prisluhnilo. 

Z . melioracijskim odborom je 
ves čas aktivno sodeloval tov. 
Demojzes iz Emonine Koopera
cije in po pristopu k temu delu 
tov. Jurančič iz IS, pa tov. Preše
ren in v zadnjem času tov. Juntez 
in tov. Zupane s Komiteja za 
družbeno ekonomski razvoj ob
čine Kamnik. Z odborom je delal 
tudi tov. Kotnik, referent za 
kmetijstvo v Občini Kamnik in 
tov. Novakova, kmetijski inšpek
tor. 

Potrebno je razumeti, da me
lioracijski odbor sestavljajo lju
dje iz domačega kraja. Ob tako 
občutljivem delu pa je potrebna 
širša pomoč, ker gre za prvi pri
mer ureditve in združitve zem
ljišč v kamniški občini. Zadeva je 
za vse prebivalce, posebno pa za 
lastnike zemljišč nova in izredno 
občutljiva. 

Zemlja je zagotovilo za življe
nje. Tako je bilo pred stoletji in 
danes ni nič drugače. Skozi čas so 
nekatera zemljišča res menjala 
lastnika, v glavnem pa so se lju
dje držali zemlje z obema roka
ma. Oče jo je prepuščal otrokom 
in otroci svojim naslednikom. 
Tudi danes se vsakdo boji, da bi 
izgubil njivo, travnik ali kos goz
da ali bil prikrajšan pri velikosti. 
V tem pogledu je treba razumeti 
vsakega lastnika. 

Če hočejo nekateri vaščani po
leg vsega še obmiti informacije 
po svoje, jim bo marsikdo rad 
prisluhnil, ker so nekateri lastni
ki zemljišč žal le tako pomirjeni. 
Stara slika kraja je v starejših 
ljudeh pustila svoje. Tudi to je 
treba razumeti. Prav v navezano
sti na zemljo, pa čeprav je slabo 
rodila, je treba iskati odgovore 
na številna vprašanja, ki so v tem 
letu zares neštetokrat obšla naše 
vasi. 

Vsak lastnik njive ali travnika 
hoče imeti zagotovilo, da bo tudi 
nov tako velik in na primernem 
mestu. 

Pomembno informacijo pa 

lahko "da čimprejšnja, pa čeprav 
le okvirna razdelitev nanovo ure
jenega in razdeljenega zemljišča, 
ki jo bo po izkopanih odtočnih 
jarkih že mogoče narisati in dati 
vsem lastnikom zemlje in tudi 
drugim prebivalcem vasi na 
ogled. 

Tak okvirni načrt je mogoče 
narisati tudi pred izkopom jar
kov. S tem bi odpadlo veliko ne
gotovosti. 

Na zadnjem sestanku, ki je bil 
v Mostah v prvi polovici januar
ja, je bilo od strani vaščanov ne
šteto pripomb in vprašanj. 

Med pomembnimi so gotovo: 
ali bodo jarki med Pšato in Tu
njico, izkopani to pomlad, dopu
ščali* vsaj zasilno pridelovanje 
krme za živino na stari način, ker 
jo bo sicer marsikomu manjkalo; 
ali bodo ti jarki zares napravljeni 
v najkrajšem možnem času in 
dovolj kvalitetno in se bo iz njih 
povsod voda res takoj odtekla, 
ali bo pravočasno urejen odtok 
vode v Pšatni strugi in Pšata ob 
močnih nalivih ne bo poplavljala 
dela vasi. (Znano je, da je Pšati-
na struga kljub razbremenilniku 
na zahodni strani Most ob dežev
jih še vedno polna vode.) 

Krajevna organizacija S Z D L v 
Mostah je predlagala, da bi z me
lioracijskimi deli pričeli čez ne
kako tričetrt leta in bi kmetje 
lahko letošnje košnje opravili na 
sedanji način in si tako zagotovili 
krmo za živino. Melioracija in 
komasacija naj bi biji opravljeni 
v mrtvem jesenskem in zimskem 
času, prihodnjo pomlad pa bi pri
čeli z novo obdelavo. 

Na sestanku v Mostah je bilo 
sklenjeno, da je potreben kar 
najkrajši čas za izvedbo del. Na 
zemljišču med Pšato in Tunjico 
obstaja stara Tunjičina struga in 
druge zemljske depresije, ki jih 
je potrebno zasuti. Da se zemlja 
usede, pa je potreben čas, sicer 
se drenažne cevi, ki so položene 
pod površino, po usedanju zem
lje pretipajo in deformirajo. 

S prvo melioracijo v kamniški 
občini bodo vsi delavci, ki se bo
do ukvarjali s tem delom, pa naj 
bodo to neposredni izvajalci del, 

strokovnjaki z vseh potrebnih 
področij in vsi drugi, ki so jim 
lastniki zemljišč in drugi zaupali, 
pokazali, ali so sposobni začetna 
in nadaljevalna dela na terenu 
tako opraviti, da bo vsak vaščan 
Most, Komende in Križa lahko 
rekel, da so zares dali vse od 
sebe. 
Sloveniji je z melioracijskim in 
komasacijskim posegom ureje
nih nad 30.000 ha zemlje. Z veli
ko večino opravljenih del so 
kmetje zadovoljni, saj na nekda
njih neurejenih in razdrobljenih 
zemljiščih sedaj pridelajo po več
krat toliko. Delo je lažje, hitreje 
opravljeno in zato neprimerno 
cenejše. 

Celotno melioracijsko območ
je med Križem, Mostami in Ko- . 
mendo je vidno nagnjeno proti 
Tunjici in Pšati in ga zato ni tež
ko dobro urediti. Kljub temu pa 
je potrebno delu posvetiti vso 
skrb. Danes je vsako delo drago, 
velika dela pa temu primerno 
dražja. 

Pri delu, kot je urejanje zem
ljišč, je tudi posebno pomembna 
kvaliteta in pravilnost opravlje
nega dela. S pravilnim načinom 
se da veliko narediti in dovolj 
hitro. Da bo to zares uresničeno, 
bo potrebno večje zanimanje za 
delo, ne samo peščice ljudi, am

pak tudi tistih, ki so doslej doga
janje le opazovali. 

Na sestanku v Mostah je tov. 
Jurančič rekel: »Voljo do uredi
tve zemljišč na vašem območju je 
potrebno pozdravili. Vsi želimo, 
da bi bili domačini po opravlje
nih delih zares zadovoljni in bi 
bil prvi primer pozitivno napotilo 
k melioraciji in komasaciji na 
zemljišču za Suhadolami in na 
polju za Že jami.« 

V ljudeh je treba odpraviti 
skrb, ki se pojavlja pred komasa
cijo. Prav ta pri velikem številu 
lastnikov zemlje dviga srčni 
utrip. 

Komasacijsko delo mora biti 
narejeno kvalitetno, demokratič
no, odločno in tako, da bo doma
činom zagotovilo sodobno obde
lavo in donosnejšo pridelavo. 
O D B O R M E L I O R A C I J S K E 

SKUPNOSTI 

SERVIS termoakumuiacij-
skih peči. MATIJA ZIBEL-
NIK, Zavrti 5, Mengeš, tel. 
737-194. 

SERVIS šivalnih strojev. 
TINE KLANČAR, Čufarje-
va 6, Vir pri Domžalah. Od
prto od 14. do 18. ure, sobota 
od 8. do 12. ure. 

Pohod na Oseke 
Osmega februarja letos bo minilo 40 let od boja Šlandrove 

brigade na Osekah na Menini planini. V kratki, a ostri borbi je 
po štabnih poročilih padlo 18 partizanov. Ta dan je po poboč
jih Menine planine pod sovražnikovimi kroglami usahnilo še 
nad deset mladih življenj. Točno število žrtev sovražnikove 
hajke ni znano. 

Krajevna skupnost Tuhinj si je ta dan izbrala za svoj kra
jevni praznik. 

Osnovna organizacija ZSMS Tuhinja v sodelovanju s kra
jevno organizacijo Z Z B Tuhinj letos organizira jubilejni 
10. pohod na Oseke ob 40. obletnici borbe, ki bo 12. februarja 
1984. 

Začetek pohoda bo pred osnovno šolo v Zg. Tuhinju ob 
8. uri, slovesnost na Osekah "ob spomeniku pa bo ob 10. uri. 

Osnovna organizacija ZSMS Tuhinj in krajevna organizacija 
Z Z B Tuhinj vabita vse borce, aktiviste, mladince in ostale 
občane, da se udeležijo pohoda na Oseke. 

Pohod bo v vsakem vremenu! 
O O ZSMS Tuhinj 

K O Z Z B Tuhinj 



Predlog evidentiranih možnih kandidatov 
za nosilce vodilnih delegatskih funkcij v občini 

Ustavni amandmaji in sprejeta stališča in usmeritve, s katerimi se 
uvaja kolektivno delo in odgovornost pri delu nosilcev vodilnih 
delegatskih funkcij določa trajanje njihovega mandata na dve leti z 
možnostjo enkratne ponovne izvolitve. Iztekajo se prvi dvoletni 
mandati, zato je potrebno v vseh okoljih izpeljati normalne kandida
cijske postopke za vse nosilce teh funkcij. Pri kandidiranju možnih 
kandidatov je potrebno upoštevati načela in merila za evidentiranje 
in kandidiranje delegatskih funkcij, ki opredeljujejo kot najpo
membnejša merila predvsem odnos do delegatskega sistema, razvija
nje demokratičnih samoupravnih odnosov, poštenost, predvsem pa 
odgovornost za uresničevanje dogovorjenih nalog in sprejetih pro
gramov razvoja. Pri tem si morajo prizadevati za prevladovanje širših 
družbenih interesov nad parcialnimi in krepitev samoupravnega spo
razumevanja in dogovarjanja. Ob kandidiranju je potrebno upošte
vati tudi načelo kontinuiranosti kadrovanja. Zato je težnja, da bi se 
zamenjala polovica nosilcev vodilnih delegatskih funkcij še kako 
pomembna in upravičena. 

. m i M i 

Predlog evidentiranih možnih 
kandidatov je bil napravljen na 
podlagi ocen dela nosilcev teh 
funkcij ter ugleda in zaupanja, ki 
ga uživajo v svojih okoljih ter 
usklajen in sprejet v občinskih 
vodstvih družbenopolitičnih or
ganizacij. 

Predlog še ni dokončen in ga 
delovni ljudje in občani ter nji
hove organizirane socialistične 
sile na temeljnih kandidacijskih 
konferencah lahko dopolnijo s 
konstruktivnimi in utemeljenimi 
predlogi. 

Izhajajoč iz vsega tega in na 
podlagi opredelitev volilnih po
stopkov, daje predsedstvo občin
ske konference SZDL delovnim 
ljudem in občanom v razpravo 
predlog evidentiranih možnih 
kandidatov za nosilce vodilnih 
delegatskih funkcij: 

L OBČINSKA SKUPŠČINA 
Predsednik občinske skupščine: 

Za funkcijo predsednika ob
činske skupščine so bili evidenti
rani naslednji možni kandidati: 
1. Ivan JUSTINEK 
2. Milan MARINIČ 
3. Tone ŽIBERT 

Glede na oceno dosedanjega 
dela predsedstva občinske skup
ščine in njegovih članov, ki jo je 
sprejelo predsedstvo O K S Z D L 
je bil v okviru vodstev družbeno
političnih organov oblikovan 
predlog, da se podpira ponovno 
kandidaturo dosedanjega pred
sednika mag. Ivana Justine ka. V 
dosedanjem dveletnem mandat
nem obdobju je uspešno oprav
ljal funkcijo predsednika in s 
svojim prispevkom pomembno 
pripomogel k demokratičnemu 
dogovarjanju in usklajevanju in
teresov v občinski skupščini. Pod 
njegovim vodstvom je predsed
stvo občinske skupščine uspešno 
opravljaljo svoje naloge in uve
ljavilo nekatere nove metode de
la občinske skupščine kot so lo-

,čeno zasedanje zborov. Sprotno 
je ocenjevalo in analiziralo potek 
sej zborov skupščine in oblikova
lo predloge za izboljšanje vsebi
ne in načina dela zborov, veliko 
pozornost pa je namenjalo tudi 
stikom z delegacijami. Na svojih 
sejah se predsedstvo, ni oprede
ljevalo do vprašanj, ki so bila na 
dnevnem redu zborov, kar je po
vsem v skladu z vlogo predsed
stva kot metode dela predsed
nika skupščine in predsednikov 
zborov, ampak je največ pozor
nosti posvetilo vsebinskim in or
ganizacijskim pripravam na seje 
zborov, usklajevalo je deld zbo
rov in se dogovarjalo o metodah 
in načinu njihovega dela. 

Zaradi svojih obveznosti na 
Pedagoški akademiji, s katerimi 
je povezano tudi vprašanje nje
govega strokovnega in znanstve
nega dela, bo funkcijo opravljal 
neprofesionalno. 

Podpredsednika občinske 
skupščine: 
Za funkcijo podpredsednikov sta 
bila evidentirana: 

Vanda R E B O L J (1947), pro
fesor, zaposlena OS Komenda 
Moste (Kamnik-Center) 

Milan MARINIČ (1952), dipl. 
ing. elektroteh., MS S Z D L Ljub
ljana (Kamnik-Novi trg) 

Oba predlagana kandidata sta 
uveljavljena družbenopolitična 
delavca in sta uspešno opravljala 
vrsto odgovornih dolžnosti. 
Funkcijo bosta opravljala nepro
fesionalno. 

Predsedniki zborov: 
Družbenopolitični zbor: 
Predsednik zbora: 
Marta ŽERKO (1941), 

ekonm. tehnik, zaposlena v Do
mu upokojencev je uspešno 
opravljala to funkcijo že v dose
danjem dveletnem mandatnem 
obdobju in je ponovno evidenti
rana. 

Namestnik predsednika zbora: 
Lado PODBEVŠEK (1915), 

upokojenec, to funkcijo je 
opravljal tudi sedaj in je ponov
no evidentiran. 

Zbor združenega dela: 
Predsednik zbora: 
Ivan PERŠIN (1940), strojni 

tehnik, zaposlen v Titanu je to 
funkcijo uspešno opravljal že v 
sedanjem mandatu in je ponovno 
evidentiran. 

Namestnik predsednika /.bora: 
Stanka G O L O B (1944), zapo

slena v T O Z D Kemostik, je to 
funkcijo opravljal tudi dosedaj in 
je ponovno evidentirana. 

Zbor krajevnih skupnosti: 
Predsednik zbora: 

Tone ŽIBERT (1947), absol
vent VEKŠ, zaposlen v LIP Ra
domlje, delegat KS Volčji potok 
je že v dosedanjem mandatnem 
obdobju uspešno vodil zbor kra
jevnih skupnosti in je ponovno 
evidentiran 
Namestnik predsednika zbora: 

Boris BAVČAR st. (1925), 
upokojenec, delegat KS Duplica 
je to funkcijo opravljal tudi do
sedaj in je ponovno evidentiran. 

2. OBČINSKA IZOBRAŽE
VALNA SKUPNOST 

Predsednik skupščine: 
Branko BOŽIČ (1927), profe

sor na Pedagoški akademiji (KS 
Duplica). Zaupano funkcijo je v 
prvem mandatnem obdobju 
opravljal zelo uspešno in priza
devno in se evidentira ponovno 

Podpredsednik skupščine: 
Alenka D O P L I H A R (1937), 

prof. nemščine in angleščine, Svi-
lanit Kamnik (Svilanit Kamnik). 
Kot podpredsednik je bila aktiv
na in uspešna ter se ponovno evi
dentira. 

Predsednik zbora uporabni
kov: 

Mira POTOČNIK-ŠTUPAR 
(1957), abs. Visoke šole za orga
nizacijo dela, zaposlena KI K Ka
mnik (KIK Kamnik) je aktivna 
družbenopolitična delavka na 
področju vzgoje in izobraževa
nja. To bi bil njen prvi mandat. 

Namestnik predsednika zbora 
uporabnikov: 

1. Ivan VOLČANŠEK 
(1935), ing. lesarstva, STOL Du
plica (STOL). Dosedaj je zelo 
uspešno deloval kot predsednik 
zbora uporabnikov. 

2. Stanka V R H O V N I K 
(1931), gimn. mat., E T A Ka
mnik (ETA), doslej je aktivno 
delovala na področju vzgoje in 
izobraževanja v delovni organi
zaciji in v družbenopolitični 
skupnosti. 

Predsednik zbora izvajalcev: 
1. Marija ANŽLOVAR 

(1935), učiteljica na OŠ Toma 
Brejca (OŠ Toma Brejca) 

2. Milena PRAŠNIKAR 
(1945), učiteljica na OŠ Toma 
Brejca (OŠ Toma Brejca) 

Obe sta aktivni v svojih delov
nih okoljih in tudi v občini. 

Namestnik predsednika zbora 
izvajalcev 

Ana V E N G U S T (1955), 
predm. učitelj slovenščine in zgo
dovine, OŠ Stranje (OŠ Stranje). 
Naloge, ki jih je dobila, je uspeš
no opravljala že v prvem man
datu. 

3. KULTURNA SKUP
NOST 

Predsednik skupščine: 
Mojca PODOBNIK (1954), 

prof. slovenščine in sociologije, 
zaposlena v SAŠ, članica DPZ, 
izredno aktivna na kulturnem 
področju, doslej je uspešno 
opravljala funkcijo podpredse
dnika skupščine (predlog še ni 
usklajen) 

Podpredsednik skupščine: 
Alenka DRČAR (1949), OŠ 

Komenda Moste, učiteljica muzi-
kol. (KS Kamnik-Perovo) 

Predsednik zbora uporabni
kov: 

Franc PESTOTNIK (1953), 
sred. polit, šola, zaposlen STOL 
Kamnik (STOL) je ponovno evi
dentiran. 

Podpredsednik zbora uporab
nikov: 

Vojko KOLARIČ (1956), 
gimn. mat., zaposlen pri Z'1'KO 
Kamnik (Kamnik Center). 

Predsednik zbora izvajalcev: 
Janez MALEŠ (1942), gimn. 
mat., zaposlen P M Kamnik 
(Podgorje) je uspešno opravljal 
vrsto odgovornih nalog v občini, 
aktiven pa je tudi na kulturnem 
področju. 

Podpredsednik zbora izvajal
cev: 

Jože BRLEČ (1949), dipl. ing. 
strojništva, T I T A N Kamnik (TI
T A N ) je ponovno evidentiran. 

4. OBČINSKA RAZISKO
VALNA SKUPNOST 

Predsednik skupščine: 
Peter K U R E T (1933), ing. 

strojništva, zaposlen v K I K Ka
mnik (delegat KS Kamnik-Za-
price), je to funkcijo že v tem 
mandatu zelo uspešno opravljal 
in je ponovno evidentiran. 

Podpredsednik skupščine: 
Karel ŽMAVC (1939), V K 

ključavničar, zaposlen v Alpre-
mu (delegat Alprema), je to 
funkcijo že v sedanjem mandat
nem obdobju uspešno opravljal 
in je ponovno evidentiran. 

5. SKUPNOST SOCIALNE
GA VARSTVA 

zajema samoupravne interesne 
skupnosti s področja otroškega 
varstva, socialnega skrbstva, za
poslovanja, pokojninskega in in
validskega zavarovanja in stano
vanjskega gospodarstvp. 

Predsednik skupščine: 
Stanislava Z R N E C , upokojen

ka (delegatka KS Zaprice), je 
aktivna družbenopolitična delav
ka in je prvič evidentirana (pred
log še ni usklajen) 

Podpredsednik skupščine: 
Jožica R U T A R (1943), zapo

slena Otroški vrtec A . Medveda, 
(OV A . Medveda), je aktivne v 
skupnosti otroškega varstva in je 
ponovno evidentirana. 

6. SKUPNOST OTROŠKEGA 
VARSTVA 

Predsednik skupščine: 
Marinka B E V C (1947), gimn. 

mat., zaposlena Alprem Kamnik 
(KS Kamnik - Nevlje) je uspeš
no opravljala to funkcijo dosedaj 
in je ponovno evidentirana. 

Podpredsednik skupščine: 
Marjan B U R J A (1949), stroj

ni tehnik, T I T A N Kamnik (TI
TAN) . V prvem mandatnem ob
dobju je zaupano funkcijo 
opravljal uspešno. 

Predsednik zbora uporabni
kov: 

Jarinka P A J N T A R (1948), 
ekonomist, E T A Kamnik (ETA) 

Podpredsednik zbora uporab
nikov: 

Cvetka R O T A R (1940), raz
redni učitelj, T I T A N Kamnik 
(TITAN) 

- Predsednik zbora izvajalcev: 
Jožica R U T A R (1943), zapo

slena Otroški vrtec Antona Me
dveda (OV A . Medveda) 

Podpredsednik zbora izvajal
cev: 
Breda PODLIPNIK (1956), za
poslena Otroški vrtec Antona 
Medveda (OV A . Medveda). 

Vsi evidentirani kandidati so v 
iztekajočem se mandatu zaupane 
funkcije opravljali uspešno in se 
zato predlagajo tudij za naslednje 
mandatno obdobje. 

7. SKUPNOST S O C I A L N E 
G A S K R B S T V A 
Predsednik skupščine: 

Matevž KOSIR (1929), čev
ljar, upokojenec (Kamnik-Za-
price). Zaupano funkcijo je v 

prvem mandatnem obdobju 
uspešno opravljal. 
Podpredsednik skupščine: 

Marija R O T (1928), upoko
jenka (Kamnik - Novi trg). V 
odsotnosti predsednika je uspeš
no vodila skupščino in je ponov
no evidentirana. 
Predsednik zbora uporabnikov: 

Ivanka LISIČIČ (1937), soc. 
delavka, K I K Kamnik (KIK) je 
uspešno delovala v skupnosti kot 
presednica komisije za vprašanja 
socialne varnosti invalidov. 
Namestnik predsednika zbora 
uporabnikov: 

Pavla KALIŠNIK (1944), 
ekonom, tehnik, STOL Kamnik 
(STOL) je bila aktivna v skupno
sti in se ponovno evidentira. 
Predsednik zbora izvajalcev: 

Mojca R E M S (1956), soc. de
lavka, Dom upokojencev Ka
mnik (Dom upokojencev), je bi
la aktivna in uspešna pri delova
nju in se ponovno evidentira. 
Podpredsednik zbora izvajalcev: 

Aleksandra J E R A S (1951), 
soc. delavec, Center za socialno 
delo v ustanavljanju. Zaupano 
funkcijo je opravljala uspešno in 
se ponovno evidentira. 

8. SKUPNOST Z A ZAPO
SLOVANJE 
Predsednik skupščine: 

Jože MUHVIČ (1938), učitelj 
praktičnega pouka, Z U I M Ka
mnik (Kamnik - Zaprice) 
Podpredsednik skupščine: 

Mira B O G A T A J (1939), eko
nom, tehnik, SO Kamnik (Ka
mnik - Zaprice). Oba sta delo v 
tem obdobju opravljala zelo 
uspešno in prizadevno ter sta evi
dentirana tudi za naslednji man- • 
dat. 

9. SKUPNOST POKOJNIN
SKEGA IN INVALIDSKEGA 
ZAVAROVANJA 
Predsednik zbora: 

Alojz L O G A R (1925), dipl. 
oec, T I T A N Kamnik (Kamnik -
Zaprice). 
Namestnik predsednika zbora: 

Marija MERČUN (1943), 
ekonom, tehnik, E T A Kamnik 
(ETA). Oba sta zaupano funkci
jo uspešno opravljala in sta po
novno evidentirana. 

10. STANOVANJSKA 
SKUPNOST 
Predsednik skupščine: 

Zdenka D R O L J C (1950), 
pravnik, Zarja Kamnik (Zarja) 
je aktivna družbenopolitična de
lavka, prvič kandidira. 
Podpredsednik skupščine: 

Marjeta BUKOVŠEK (1936), 
gradb. tehnik, Graditelj (Gradi
telj) 

II. SKUPŠČINE SAMOU
PRAVNIH INTERESNIH 
SKUPNOSTI 
1. OBČINSKA ZDRAVSTVE
NA SKUPNOST 

Cvetka C V E K (1952), dipl. 
psiholog, zaposlena na Samou
pravni interesni skupnosti za za
poslovanje, delegat KS Zaprice, 
je aktivna družbenopolitična de
lavka, doslej je med odgovornimi 
funkcijami opravljala tudi dolž
nosti predsednice zbora uporab
nikov v skupnosti socialnega 
skrbstva. 

Podpredsednik skupščine: 
Mirko B R U M E N (1942), 

zdravnik, Z D Kamnik (KS Pero-
vo) je ponovno evidentiran za to 
funkcijo. 
Predsednik zbora uporabnikov: 

Ivanka H A J D I N J A K (1945), 
ekonomski tehnik, L B Kamnik 
(KS Center) je ponovno eviden
tirana za funkcijo predsednika 
zbora uporabnikov. 
Podpredsednica zbora uporabni
kov: 

Ana C E R K V E N I K (1927), 
upokojenka (KS Zaprice) je po
novno evidentirana za podpred
sednico zbora uporabnikov. 
Predsednik zbora izvajalcev: 

Julijana ŠUŠTAR (1934), 
zdravnik, Z D Kamnik (ZD Ka
mnik) 
Podpredsednica zbora izvajal
cev: 

Marija DRNOVŠEK (1934), 
višja med. sestra, zaposlena v Z D 
Kamnik je ponovno evidenti
rana. 

Predsednik zbora uporabni
kov: 

Anton ŽELEZNIK, zaposlen 
Alprem, delegat KS Zaprice je 
ponovno evidentiran. 

Podpredsednik zbora uporab
nikov: 

Katarina C E R A R (1952), ke
mijski tehnik, zaposlena v 
T O Z D Trival, delegat T O Z D 
Trival, je uspešno opravljala svo
jo dolžnost in je ponovno evi
dentirana. 

Predsednik zbora izvjalcev: 
Marjan KRIŽNIK (1956), 

gradb. tehnik, SGP Graditelj 
(Graditelj) je uspešno opravljal 
svojo funkcijo in je ponovno evi
dentiran. 

Podpredsednik zbora izvajal
cev: 

Danilo AVGUŠTIN (1954), 
gradb. tehnik, Gradbinec (Grad
binec) je ponovno evidentiran. 

11. SAMOUPRAVNA IN
TERESNA TELESNOKUL-
TURNA SKUPNOST 

Predsednik skupščine: 
Slavko R A J H (1924), ing. org. 

dela, zaposlen v i l i A N Kamnik, 
delegat KS Kamnik-Center je že 
v dosedanjem dveletnem man
datnem obdobju uspešno oprav

ljal funkcijo predsednika in je 
ponovno evidentiran. 

Podpredsednik skupščine: 
Demeter SADNI K A R (1951), 

dipl. veterinar, Veterinarski za
vod Kamnik-Domžale (KS Ka
mnik-Center) je to funkcijo 
uspešno opravljal dosedaj in je 
ponovno evidentiran. 

Predsednik zbora uporabni
kov: 

Jože ZUPIN (1950), viš. orga
nizator športne rekreacije, zapo
slen v D O STOL Kamnik 
(STOL) je ponovno evidentiran, 
to funkcijo je v tem obdobju 
uspešno opravljal. 

Podpredsednik zbora uporab
nikov: 

Matevž S K A M E N (1943), 
strojni tehnik, Alprem Kamnik 
(Alprem) je ponovno evidenti
ran. 

Predsednik zbora izvajalcev: 
Franc Z A D R G A L (1933), šo

fer, STOL Kamnik (KS Komen
da) je to funkcijo opravljal že 
dosedaj in je ponovno evidenti
ran. 

Podpredsednik zbora izvajal
cev: 

Janko BLAGŠIČ (1943), 
pravnik, Donit-Trival Kamnik 
(SZDL) je ponovno evidentiran. 

MZ ŠMARTNO 
Gradi se dom kulture 

Prije nekoliko godina u MZ Šmartno, na 
području općine Kamnik, obnovljen je za
družni dom i u njega useljena odjeljenja 
ćetverorazredne osnovne škole. Tada je i 
dogovoreno da se stara zgrada obnovi, te 

. da u njoj dobiju prostorije i mjesni ured, 
društveno-političke organizacije, teritori
jalna obrana, aktiv mladih, dramska sek
cija i knjižnica. 

Već je prošle godine urađeno dosta toga, 
a još više ove. Održavane su stalne radne 
akcije. Posebno su se isticali mladi. 

Ovih je dana dovršena i manja dvorana 
i prostorije mjesnog ureda, a na proljeće 
preostaje još uređenje prostorija fotp-
kluba i knjižnice, pa će - predviđa se -
novi dom kulture biti dovršen do juna slje
deće godine. Ocjenjuje se da vrijednost do 
sada uloženih sati dobrovoljnog rada izno
si oko 3 milijuna dinara. Znatnu su "pomoć 
pružile i neke OOUR iz Kamnika, dok je 
Mjesna zajednica Šmartno osigurala oko 
600.000 dinara. 

M. Č. »Si 

"KAMNI .-Kl Ô CAK" 
- tov. Jana Taškar 
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Spoštovana tovariŠica Taškar, 
Dve leti je tega kar na naslov naše redakcije redno prihaja 
vaše občinsko glasilo. List "Mjesna zajednica" je zvezno 
glasilo krajevnih skupnosti Jugoslavije; vse premalo prinaša 
prakso delovanja krajevnih skupnosti z področja SH Slovenije 
in je ravno vaš "Občan" zelo ljub informator o taki de
javnosti z področja kamniške občine. 

Prilagam decembersko števi lko "Mj-sna zajednice"; na Dred-
zadnji strani je tudi novica iz k!} Šmartno, katero sem 
jas nriredil in ž i to tudi -•odpisal - " n m je ca'' praksa. 

Zato, za d eletno sodelo'-mje, v imenu redakcije -
hv?la. 

-Vama in "Karani.;kemu oočanu" pa še - vse mjboljie v Xovem 
letu. 

> * i 
Red.ikci.ia lista "mjesna zajadnica™ . »aCepe 
ZAM3B 

I M'n. 

Cvetličarna 
Ravnikar Marjeta 
Trdinov trg 2, 
Mengeš, tel.: 373-042 
Dnevno sveže cvetje, razne lončnice, venci, sveče, 
ikebane (žalne, namizne za razne slovesnosti), 
poročni šopki, araiiranje daril in avtomobilov, 
zemlja, lonci, okrasni lonci, razna gnojila in hrana 
za ptice. 

Če želite vence ob nedeljah in praznikih, pokličite 
na tel.: 814-406, Moste 116 (doma) 

http://Red.ikci.ia


DELEGATSKA 
PRILOGA 

gradivo pripravlja 
INDOK SLUŽBA 
Skupščine občine 

Kamnik tel.: 831-311 

Osnutek programa dela zborov skupščine občine 
Kamnik za leto 1984 

Predsedstvo občinske skupščine je septembra 1983 pozvalo vse 
delegacije za Zbor združenega dela in Zbor krajevnih skupnosti 
Skupščine občine Kamnik, organizacije združenega dela, krajevne 
skupnosti, samoupravne interesne skupnosti, družbenopolitične or
ganizacije, pravosodne organe, Izvršni svet SO Kamnik in Občinski 
odbor pri Medobčinski gospodarski zbornici, da dostavijo svoje 
pobude in predloge za oblikovanje programa dela zborov SO za leto 
1984. Poziv je bil objavljen tudi v Kamniškem občanu št. 16 z dne 
26.9.1983. 

Predloge in pobude so posredovali: 
- KS Šmarca (predlog je vključen v program - 1 , trimesečje - zap. 

št. 10), 
- KS Nevlje (I./2. II./4), 
- Občinska skupnost otroškega varstva Kamnik (I./17), 
- OŠ Kamniškega bataljona Stranje (v analizo izvajanja resolucije 

o uresničevanju družbenega plana občine Kamnik bo vključeno tudi 
poročilo o gibanju osebnih dohodkov v občini (II./9, III . / l , IV./8). 

Pri sestavi programa so upoštevani tudi predlogi, ki so jih posredo
vali: 

- Občinska raziskovalna skupnost, 
- Samoupravna interesna komunalno cestna skupnost občine Ka

mnik in 
- Izvršni svet SO Kamnik. 
Osnutek programa dela vsebuje predvsem tele prioritetne naloge: 
- stalno spremljanje uresničevanja politike gospodarske stabiliza

cije, 
- sprejem družbenega plana občine Kamnik za obdobje 

1981-1985 - prostorski del, 
, - sprejem dolgoročnega programa razvoja malega gospodarstva, 
kmetijstva in turizma, 

- sprejem dolgoročnega plana do leta 2000, 
- sprejem srednjeročnega plana občine za obdobje 1986-1990, 

ocena kako se izvaja resolucija o politiki izvajanja družbenega plana 
občine za leto 1984 in sprejem resolucije o politiki izvajanja družbe
nega plana občine za leto 1985, 

- spremembe in dopolnitve poslovnika občinske skupščine in sta
tuta občine, « 

- spremljanje izvajanja programa samoprispevka v občini, 
- sprejem odlokov s področja urejanja prostora, zaščite kmetij, 

financiranja splošne porabe, 
- obravnava gradiva za sejo zborov Skupščine SR Slovenije. 
V programu niso navedene zadeve, ki jih ni bilo mogoče predvideti 

Zap. Z A D E V A 

in jih bodo glede na odprtost programa zbori uvrščali na dnevni red 
sej zborov. 

Zbori bodo obravnavali tudi samoupravne akte tistih organizacij in 
skupnosti, h katerim je potrebno na podlagi zakonskih obveznosti 
dajati soglasja oziroma jih potrditi. Prav tako bodo zbori obravnavali 
tudi tiste naloge, ki jih bo v letu 1984 potrebno opraviti v zvezi s 
prenehanjem dveletnega mandata funkcionarjev skupščine. 

Zbori bodo obravnavali tudi zadeve iz pristojnosti zborov Skup
ščine SR Slovenije, ki konkretno v programu niso navedene. Iz 
prakse letošnjega leta lahko ugotovimo, da z uvrščanjem teh zadev 
na dnevne rede sej zborov občinske skupščine nismo bili preveč 
uspešni, ker večkrat časovno nismo mogli uskladiti obravnave gradiv 
na sejah naše skupščine s sejami zborov republiške skupščine. Ven
dar si moramo v prihodnjem letu prizadevati, da bomo pomembnejše 
zadeve le obravnavali na sejah zborov. 

Delegati zborov občinske skupščine so na seji 28. decembra 1983 
izrekli soglasje k osnutku programa dela zborov SO Kamnik. 

O pripombah in predlogih, danih na osnutek bo - ob pripravi 
predloga programa - razpravljalo predsedstvo Skupščine občine 
Kamnik. 

Objavljamo osnutek programa dela zborov občinske skupščine za 
prvo tromesečje letošnjega leta. 

PROGRAM DELA ZBORA ZDRUŽENEGA 
DELA, ZBORA OBČIN DSf 
DRUŽBENOPOLITIČNEGA ZBORA 
SKUPŠČINE SR SLOVENIJE ZA LETO 1984 

Program dela zborov Skupščine SR Slovenije izhaja iz položaja, 
funkcije in nalog, ki jih ima Skupščina SR Slovenije kot organ 
družbenega samoupravljanja in organ oblasti v okviru pravic in 
dolžnosti republike ter nalog, ki izhajajo iz sprejetih dokumentbv 
družbenopolitičnih organizacij ter dolgoročnega programa gospodar
ske stabilizacije. 

Program dela skupščine je skupni program družbenopolitične ak
tivnosti vseh družbenih dejavnikov v republiki, ki sodelujejo pri 
njenem delu. Kljub temu, da je program dela zborov obsežen in 
zahteven, uveljavlja nečelo kontinuiranega planiranja, to pomeni 
vsebinsko odprtost programa za pobude, zlasti pa za pobude za 
obravnavo najaktualnejših družbenopolitičnih in družbenoekonom
skih vprašanj. 

Zbori slovenske skupščine bodo v letošnjem letu posebno pozor
nost namenili pripravi novih srednjeročnih in dolgoročnih razvojnih 
planskih dokumentov; v sklopu tega pomembnega in obsežnega dela 
bodo obravnavali analizo razvojnih možnosti in globalne okvire 
razvoja do leta 1990, ki bo hkrati osnova za oblikovanje smernic za 
pripravo srednjeročnega družbenega plana SR Slovenije za obdobje 
1986-1990. Obravnavali bodo tudi analizo dolgoročnih možnosti 
razvoja in smernice za pripravo dolgoročnega plana SR Slovenije, 
konec leta pa naj bi dolgoročni plan SR Slovenije za obdobje od leta 
1986 do 1995 oziroma za določena področja do leta 2000 tudi 
sprejeli. 

Ocenili bodo tudi, kako se uresničuje družbeni plan v prvih štirih 
letih tekočega srednjeročnega obdobja ter sprejeli republiško in 
zvezno resolucijo o izvajanju družbenega plana za prihodnje leto. 

Temeljite razprave in posebno pozornost bo skupščina namenila 
uresničevanju politike gospodarske stabilizacije, spremljala pa bo 
tudi, kako se uresničuje sprejeta politika in kako se v praksi uresniču
jejo zakoni in drugi akti skupščine. 

G R A D I V O 
P R I P R A V I 

P R E D L A G A T E L J PRISTOJNI Z B O R 

Z Z D ZKS D P Z 

L TRIMESEČJE 
1. Program dolgoročne energetske preskrbe Kamnika 

2. Osnutek družbenega plana občine za obdobje 1981-1985 -
prostorski plan 

3. Predlog programa dela zborov SO za leto 1984 
4. Predlog sprememb in dopolnitev poslovnika SO Kamnik 

5. Poročilo o delu občinske skupščine in njenih teles za obdobje april 
1982 do 31.12.1983 

6. Poročilo o delu izvršnega sveta in upravnih organov 

7. Poročilo o uresničevanju družbenega dogovora o oblikovanju in 
izvajanju kadrovske politike v občini 

8. Študija za uporabo odpadnega in pregnitega blata iz čistilne 
naprave Domžale-Kamnik 

9. Poročilo o analizi ugotovitev »Raziskave termalne vode pri 
Vasenem v Tuhinjski dolini« - 1 . in II. faza 

10. Dejavnosti za ohranitev čistega in zdravega okolja na območju 
občine Kamnik: 
- nadaljevanje izgradnje primarne in sekundarne kanalizacije za 
fekalne odplake in priključevanje na centralno čistilno napravo 
Domžale-Kamnik 
- priprava novega sanitarnega odlagališča za komunalne odpadke 
- zaštita vseh virov pitne vode na območju občine 

11. Ureditev financiranja na področju cestnega gospodarstva v skladu 
s sprejetim zakonom o cestah (Ur. 1. SRS, št. 38/82); 
- vzdrževanje regionalnih in lokalnih cest na območju občine 
Kamnik 
- modernizacija prometa in cestnega omrežja na območju občine 
Kamnik v naslednjih letih 

12. Predlog sklepa, da se začne postopek za spremembo statuta občine 
Kamnik 

13. Osnutek sprememb in dopolnitev statuta občine Kamnik 
14. Predlog odloka o spremembah odloka o sestavi, nalogah in načinu 

dela stalnih delovnih teles Skupščine občine Kamnik 
15. Predlog odloka o določitvi kmetij po zakonu o dedovanju 

kmetijskih zeml išč in zasebnih kmetijskih gospodarstev - kmetij 

16. Predlog odloka o proračunu občine Kamnik za leto 1984 
17. Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka o nadomestilu za 

uporabo stavbnega zemljišča 
18. Volitve, razrešitev in imenovanja 

- Komite za D E R 
- SIKCS 
- SIS za energetiko 
- komite za 
urejanje prostora 
- Sekretarka SO 
- Sekretariat za 
občo upravo 
- Predsednik in 
sekretarka SO 
delovna telesa 
- Izvršni svet in 
upravni organi 
- Sekretariat za 
O U 
- Odbor podpis. 
D D 
Občinska 
raziskovalna 
skupnost 
Občinska 
raziskovalna 
skupnost 
SIKCS občine 
Kamnik 

SIKCS občine 
Kamnik 

Izvršni svet 

Izvršni svet 

Predsedstvo SO 
Predsedstvo SO 

Predsedstvo SO 

Izvršni svet 

Izvršni svet 

Občinska 
raziskovalna 
skupnost 
Občinska 
raziskovalna 
skupnost 
SIKCS 

SIKCS 

Sekretariat za O U Izvršni svet 

Komisija • 
Sekretariat za občo 
upravo 
Komite za D E R 
Kmetijska 
zemljiška skup. 
občine Kamnik 
Komite za D E R 
Komite za D E R 

Občinska 
konferenca S Z D L 
Sekretariat za občo 
upravo 

Komisija 
Izvrsni svet 

Izvršni svet 

Izvršni svet 
Izvršni svet 

Obč. konf. SZDL x 
Komisija za volitve 
imenovanja in 
kadrovska 
vprašanja 

Zakonodajni del programa zajema nekatere zakone iz preteklega 
leta, ker postopek sprejemanja še ni bil v celoti opravljen. Med 
drugim naj bi bila končana razprava o sklopu zakonov, ki se nanašajo 
na urejanje in varstvo prostora, o zakonu o gozdovih, zakonu o 
kulturnoumetniških dejavnostih in posredovanju kulturnih vrednot, 
itd. nadaljevala pa se bo obravnava zakonskih aktov, ki urejajo 
nekatera pomembna področja (npr. javno obveščanje in zaščito 
podatkov v družbenem sistemu informiranja, stečaj nad obratovalni
cami samostojnih obrtnikov, letališko dejavnost, itd.) 

Velik del programa dela pa se v prihodnjem letu nanaša na 
dopolnitve in spremembe zakonov, med katerimi velja omeniti štiri 
zakone s področja kmetijstva, nadalje zakon o varstvu pred požarom, 
o varstvu zraka, o varnosti cestnega prometa, na programu pa so tudi 
spremembe in dopolnitve kazenskega zakona SR Slovenije. 

Program dela zajema še obravnavo aktov, ki jih sprejema Zbor 
republik in pokrajin Skupščine SFRJ na podlagi sogLasja skupščin 
republik in avtonomnih pokrajin in obravnavo nekaterih drugih 
pomembnejših aktov tega zbora in Zveznega zbora Skupščine SFRJ. 
Program dela zborov Skupščine SR Slovenije in periodični delovni 
načrt za prvo tromesečje letošnjega leta, sta objavljena v Poroče
valcu š t 1/10. januarja 1984; Poročevalec je na voljo v INDOK 
službi. 

Integral 
DO LPP 
TOZD Delavnice, b. o. Ljubljana 
oglaša 
Za obrat Kamnik prosta dela in naloge 

čistilke vozil (izmensko delo) 
Pogoj: NK delavka 
Delo se sklene za nedoločen čas s pogojem posku
snega dela 1 mesec. 

Pisne ponudbe s kratkim opisom dosedanjega dela 
pošljite v roku 8 dni na naslov: Integral, kadrovski 
oddelek, Ljubljana, Celovška 166. 

Obrtno podjetje 
»Usluga« Kamnik 
Delovna enota Krojačnica 
Kamnik Borisa Kidriča 36 

poziva vse cenjene stranke, ki imajo karkoli v delu 
ali neurejenega v enoti Krojačnica, da se v njej 
zagotovo zglasijo v mesecu februarju 1984 od 8. 
do 14. ure in se dokončno dogovorijo z mojstrom 
glede izvršitve naročil. 

Komisija za delovna razmerja 

osnovne šole Toma Brejca 
Kamnik 
objavlja prosta dela in naloge 

čistilke 
- za nedoločen čas 
Nastop dela 1. 3.1984. 

čistilke 
- za določen čas 
od 6. 2. do 30. 6. 1984. 
Prijave sprejemamo v 15 dneh po objavi. Kandidati 
bodo obveščeni o izbiri v 8 dneh po poteku roka za 
prijave. Stanovanja ni. 

Z A H V A L A 
Ob smrti moža in očeta 

FRANCA MARTINJAKA 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem, sosedom iz Blejčeve in Prvomajske ulice in ko
lektivu D O Stol za podarjeno cvetje, izrečena sožalja in 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Prav tako se zahvaljuje
mo Z Z B N O V teren Duplica, pevcem Solidarnosti, društvu 
upokojencev, praporščakom, G D Križ, vsem govornikom za 
poslovilne besede ob odprtem grobu in g. župniku za po

grebne slovesnosti. 

Žalujoči: žena Antonija, hčerki Danica in Jelka 
ter sin Vido z f 

Kamnik, januarja 1984 

x Komite za D E R <m Komite za družbenoekonomski 
razvoj občine 
x SIKCS = Samoupravna interesna komunalno 
cestna skupnost občine Kamnik 

ZAHVALA 
Mnogo prezgodaj nas je zapustil 

dragi mož, oče, brat in stric 

PAVLE KLADNIK 
Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
še posebno Osredkarjevim za vsestransko pomoč. Hvala so
delavcem D O Titan za pomoč in darovno cvetje ter tov. 
Osenarju za poslovilni govor. Posebej se zahvaljujemo dr. 
Pajtnarju za nesebično pomoč pri zdravljenju. Hvala g. 
župniku za opravljen obred in vsem, ki so ga tako številno 

pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Rozka, hči Bernarda ter bratje in sestre 

Kamnik, januar 1984 



Mešani pevski zbor 
Podjuna-Pliberk v Kamniku 

Staro mestece pod planinami 
je v petek, 13. januarja, v hla
dnem zimskem razpoloženju pri
čakovalo lep, topel večer. Veseli
lo se je obiska, ki ni bil naključje, 
srečanja, ki naj bi pomenilo več 
kot le soočenje dveh kulturnih 
skupin: pričakovalo je pesem 
članov Mešanega pevskega zbora 
Podjuna iz Pliberka, ki so na po
vabilo Mešanega študentskega 
pevskega zbora Kamnik prišli 
pred njegovo občinstvo. 

Zamisel za skupni koncert 
obeh zborov ni bila nova, saj je 
kamniški zbor konec lanskega 
oktobra na ta način že gostoval 
na Koroškem. Tam smo začutili 
ne le nenavadno pokončnost kul
turnega ravnanja gostiteljev, ka
kršno poraja zvestoba slovenske
mu narodu, temveč tudi estetsko 
moč njihovega petja. 

Bogatejši za nova spoznanja in 
doživetja tistega srečanja smo 
nekaj podobnega želeli posredo
vati tudi kamniški javnosti, na 
kar pa ni bilo treba dolgo čakati: 
pevci Mešanega pevskega zbora 
Podjuna, ki jih vodi prof. Tone 
Ivartnik, so naše vabilo z vese
ljem sprejeli. Dan, ki smo si ga 
zbrali za skupni koncert, je bil za 
kamniške pevce obenem tudi 
preizkus pevskega znanja: dal 
naj bi nam namreč »zeleno luč« 
za udeležbo na tekmovanju 
odraslih pevskih zborov v Mari
boru. Prav to je bilo morda tudi 
srečno naključje, da so člani oce
njevalne komisije (prof. France 
Demšar, Stane Habe in Viktor 
Mihelčič) obenem prisluhnili še 
pesmi Pliberčanov. Med drugimi 
pa so srečanju prisostvovali še 
Samo Vremšak, pevovodja prve
ga slovenskega pevskega društva 
Lira v Kamniku in redni profesor 
na Akademiji za glasbo, Marko 
Studen, predstavnik odbora za 
glasbeno dejavnost Z K O Slove
nije in Slovenske pevske zveze, 
koroški skladatelj Hanzi Artač in 
pesnica Milka Hartman. 

Pevci iz Pliberka so si ob pri
hodu v Kamnik v Muzeju Zapri-
ce ogledali Sadnikarjevo zbirko, 
kjer smo jih na kratko seznanili z 
zgodovino in sedanjostjo Kamni
ka. Pozna ura prihoda nam sicer 
ni dovoljevala ne pogleda na me
sto in njegovo okolico ne spreho
da po kamniških ulicah, vendar 
gostom to ni skalilo razpolože
nja. 

Kino Dom Kamnik, kjer smo 
imeli koncert, nas je že pričako
val. Ckier se je najprej napolnil s 
koroškimi »puobi in dečvami«, 
ki so s seboj prinesli del svojega 
izročila: zbrani v polkrogu, oble
čeni v koroško ljudsko nošo, so 
nam posredovali del značilnosti 
vaškega življenja, ki ga ni več. 
Pri tem se moramo zavedati, da 
tisto, kar se pri nas, v matični 
domovini zgleduje po preteklo
sti, nima tolikšne moči in vsebin
ske teže; zvestoba »ljudskemu« 
pa je v okoliščinah, ki jim kroji 
usodo manjšinska politika, tudi 
simbol zvestobe slovenstvu. 

Njihove pesmi so povezovale 
misli iz ljudske modrosti, ki jih je 
Stanko Prek s svojim peresom 
rešil izginevanja. V njih smo ču
tili hudomušnost neznanih 
ustvarjalcev in tokratnih posre
dovalcev, obenem pa tudi resnič
nost, ki jo je oblikovala. »Ljube
zen in kašelj sta si podobna v 
tem, da se ne dasta skriti,« je 
modroval napovedovalec s sogo
vornico. Pri tem je morda kdo 
začutil tudi resnejšo poanto spo
ročila. Ne gre le za ljubezen do 
človeka, ki nam je blizu: tudi lju
bezni do domovine, do naroda ni 
mogoče prikriti ali zatreti, če je 
dovolj globoko pognala koreni
ne. In slovenske pesmi, s katero 
se ta ljubezen izraža, prav tako ni 
mogoče ne preslišati ne izbrisati 
iz spomina. Tudi na Koroškem 
ne. 

Koncert pevcev iz Pliberka ni 
bil splet Jeremijevih žalostink. 
Bil je priznanje lepote Koroški 
(Radovan Gobec - Lepa si Ko
roška, Rado Simoniti - Podju
na), paleta optimizma, radoživo
sti in preprostih življenjskih 
vprašanj (Pavle Kernjak - Sem 
se rajtov ženiti in V Pliberci, v 
Jarmolci, Rado Simoniti - Kolo) 
ter simboličnosti (Barčica po 
morju plava - priredba Ubalda 
Vrabca in Stevan Mokranjac -
Gospodin pomiluj). 

Kamniško občinstvo, vajeno 
kulturnih doživetij, je težko 
prevzeti in ga navdušiti do tolikš
ne mere, kot je to uspelo pevcem 
Podjune: poslušalci niso pričako
vali, da od tam, kjer se borijo ne 
le za slovensko besedo, temveč 
tudi za človeka, ki ji bo hotel ali 
upal prisluhniti, lahko pride zbor 
takšnih pevskih kvalitet. 

Spored je pod vodstvom Jane
za Klobčarja nadaljeval Mešani 
študentski pevski zbor Kamnik. 

V njegovem programu je težje 
najti enotno pripoved, saj so mo
rale biti pesmi raznovrstne, da bi 
zbor z njimi dokazal obvladova
nje raznih stilov petja, obenem 
pa ima takšno sestavo tudi naš 
repertoar. 

Z dvema pesmima smo posegli 
v zgodovino ustvarjanja na po
dročju vokalne glasbe 

Na koncu pa sta zazveneli še 
skupni pesmi vseh nastopajočih, 
koroška narodna Strašno grmi in 
se bliska in Rož, Podjuna, Žila 
Pavla Kernjaka. Skupno petje je 
simbolično zaključilo srečanje, ki 
pa se ob razpoloženju, v kakrš
nem smo se po neuradnem delu 
večera razšli, ne da in ne sme 
zaključiti. 

Doživetja tega večera pa ne bi 
radi ovrednotili le z jezikovnimi 
merili, saj ne želimo, da bi naše 
mnenje spominjalo na vznese
nost in patos. 

M A R J A N C A FT1ČAR 
Skupni koncert v kamniški kinodvorani, 13. januarja 1984: Mešani pevski zbor » Podjuno« iz Pliberka vodi 
prof. Tone Ivartnik, Mešani študentski pevski zbor iz Kamnika pa Janez Klobčar. (fot: Miha Dolinsek) 

»Prisega opolnoči« 
V Mostah smo v soboto, 14. 

januarja in nato še v nedeljo 
zvečer gledali prvo predstavo 
naše dramske sekcije v tej se
zoni. Tokrat so postavili na 
oder igro Manice Komanove 
Prisega opolnoči. Simboličen 
naslov razumemo šele v tret
jem dejanju. V igri se ves čas 
prepletata resnost s hudomuš
nostjo in iskrivimi besedami, a 
vendar drama izzveni tragično. 

Vsebina je preprosta in ne
zahtevna, lahko rečem kar zna
čilna za »vaški oder«, kjer se 
najpogosteje pojavlja ljubezen, 
le da vedno v nekoliko drugač
ni preobleki. Enkrat ženin ni 
dovolj bogat, drugič ima dekle 
premajhno doto, tretjič je naj
hujša prepreka oče, spet drugič 
nam je v napoto kakšna nebo-
dijetreba vaška opravljivka... 
Tako naprej in nazaj, dokler se 
igra ne zaključi z ohcetjo ali že 
kar s prvim otrokom. Tudi v tej 
igri se vse zaplete zaradi pre
grešne ljubezni. 

Za kaj gre? V vas pridejo 
Romi. Eden iz njihove »druži
ne« nekoliko zataji svojo kri in 

prav vestno dela na velikem 
posestvu. Fant je priden in lju
dje ga imajo kar radi, vaški 
fantje ga celo povabijo v svojo 
druščino. Ne pridruži se jim, 
raje vzame-kitaro v roke in si 
ob večerih poje žalostne pesmi. 
Kaj bi ne pel žalostnih, ko pa 
imajo na gruntu mlado in pri
kupno dekle Anko, s katero se 
prav rada vidita, a oba vesta, da 
se zaradi različne vere in social
nega položaja ne bosta mogla 
nikoli poročiti. Da bi bila kupa 
polna, Anka rodi sina, a ga ne
ko noč, ura je bila že dvanajst, 
izroči staremu brodniku kot si
na svoje sestrične. 

Brodnik ji je moral priseči, 
da ne bo nikomur povedal, či
gavega otroka je »našel«. Pri
nese ga svoji »stari« domov. 
Romi in z njimi Marko izginejo 
iz vasi, Anka se poroči, pred
vsem na moževo željo pa po
svojita tistega fantiča Albina, 
ki ga je »našel« sosed brodnik. 
Otroka toliko raje vzameta za 
svojega, ko se zavesta, da bo 
njun zakon brez potomcev. Re
snica pa se razodene, ko čez 

deset let v vas spet pridejo Ro
mi. Marko obišče Anko; tedaj 
vstopi Ankin mož in prav kma
lu mu potrdijo, kar je sprva le 
sumil. Resnica ga potre, gorja, 
ki se je zgrnilo nadenj, ne more 
več nositi. Na vrvi konča mlado 
življenje. Kako sta si Marko in 
Anka uredila življenje, ne zve
mo. Pa saj nas to kaj prida tudi 
ne zanima, saj sta bili dve uri 
zapletov kar dovolj za sobotni 
oziroma nedeljski večer. 

Pisateljica Manica Romano
va med ljudmi ni preveč znana, 
zato je prav, če napišem nekaj 
besed še o njej. Rodila se je 
leta 1880 v Vižmarjah, umrla 
pa 1961 v Ljubljani. Motive je 
zajemala iz svoje okolice. Njen 
slog je poljuden, romantičen, 
melodramski. Sprva je pisala 
pesmi in črtice, kasneje tudi 
igre, najbolje pa se je uveljavi
la s pravljicami, ki jih je pripo
vedovala tudi po radiu. Otro
kom je namenila veliko črtic v 
Cicibanu, Najdihojci, Ljudski 
pravici, itd. 

Vse nastopajoče in režiserko 
prof. Ano Razpotnikovo mo
ram pohvaliti. Mislim, da tudi 

sami nimajo vzroka za slabo 
voljo, saj so obakrat igrali pred 
polno dvorano. Očitno je, da 
ob vseh proslavah, koncertih, 
folklornih revijah še vedno naj
bolj vleče igra, živo dogajanje 
na odru. 

V dramski sekciji so nekateri 
igralci že »stari mački« in se to 
v njihovi igri tudi pozna. Začet
nikom pa še manjka samozave
sti, ne vedo, kam bi z rokami, 
če jih že ne tiščijo ravno v že
pih. Prav tako se mnogi še lovi
jo z jezikom. Res ne vem, zakaj 
ne upajo »zaviti« po domače, v 
narečju našega kraja, saj bi ta
ko igra zaživela polnokrvnejše 
življenje. Zdaj pa je včasih 
mučno, če že ne kar smešno 
poslušati trd knjižni jezik, v ka
terega se sem in tja prikrade 
kakšen narečni izraz. Upam, da 
ne zveni kot fraza, če ponovim, 
da se bodo morali nekateri še 
posvetiti razločni in jasni izgo-
varjavi. 

Mlade igralke in igralci, le 
pogumno naprej. Ne pustite 
nas predolgo čakati na nasled
njo premiero. 

I R E N A U R B A N E C 

Skupščina kamniških gasilcev 
Gasilske skupščine, 22. ja

nuarja, ki je bilo v novih prosto
rih na Perovem, so se udeležili 
poleg prek 60 gasilcev se: pred
sednik OGZ Kamnik Janez Pre
gled, predsednik gradbenega od
bora Peter Plevel, predstavnik 
SO Kamnik in družbeno-politič-
nih organizacij, načelnik oddelka 
za notranje zadeve Zdenko Ku-
gler ter predsednik SZDL Franc 
Fišer. Pogrešali smo predstavni
ka KS. 

Najprej smo pregledali uredi
tev doma, razporeditev orodja in 
vozil ter ugotovili, da sploh ni 
primerjave s starim gasilskim do
mom. Samo pot iz mesta se je 
zdela nekaterim malo dolga. Ker 
še ni izvedena napeljava telefona 
v novi dom, bo treba do nadal-
njega prijavljati požare in nesre
če na postajo milice. Ko pa bo 
tudi to urejeno, bo prijave spre
jemala dežurna služba na štev 
93. Dežurali bodo gasilci prosto
voljci, ki stanujejo v stavbi. Tako 
bo čas gasilske intervencije še 
krajši in uspešnejši. Sirena pa se 
bo oglasila samo ob večjem po
žaru. 

V svetli in topli predavalnici 
smo posedli ter poslušali poročila 
vodilnih funkcionarjev o delu v 
preteklem letu. Predsednik, dipl. 
ing. Franc Dolenc je z veseljem 
ugotovil, da je novi dom le do
končan in vseljen. Vznemiril pa 
nas je s tem, da je sklenil po 11 
letih vodstva zaradi poslabšanja 
zdravja in 80 let starosti zapustiti 

to vodilno mesto. Za njegove za
sluge pri delu in razvoju gasilstva 
ga je skupščina izvolila za častne
ga predsednika. Poveljnik druš
tva mu je izročil lepo spominsko 
diplomo, ki jo je posrečeno izde
lal znani kamniški umetnik Bo
gdan Potnik. Na njej je motiv 
starega gasilskega doma z dotra
janim stolpom ter pot do novega, 
lepšega. Bi l je še predsednik sisa 
za varstvo pred požari, kjer mu 
je bila sedaj velika skrb, kako in 
kdaj poplačati in povrniti dolgo
ve ter posojila, ki so nastala ob 
gradnji tega doma. Zaradi tega 
bo razvoj vsega gasilstva v občini 
malo upočasnjen. Zato bo treba 
obstoječe orodje in vozila soli
dno vzdrževati. Storili bomo vse, 
da požarna služba v tem času ne 
bo trpela. 

Poveljnik je poročal, da smo 
lani gasili 12 požarov v Kamniku 
in okolici. Skupaj je 184 ur gasilo 
107 naših gasilcev. Škode v poža
rih je bilo okrog 5,830.000 din, 
obvarovanega za okrog 
5,100.000 din narodnega premo
ženja. Vzroki požarov so bili sle
deči: 

sveča, šest zaradi elektrike, sa
je, žerjavica, malomarnost, otro
ška igra, cigareta in dimnik. 

Gasili smo: dne 3. 1, ob 0.30 
uri leseno stanovanjsko hišo Pe
tra Cevka, Zakal 17. Dne 7. 1. 
oh 1 ?.0 uri smo gasili največji 
po/ar v občini, to je žaga Lada 
Stebeta v Mostah, Stavba, vsa le
sena ter obdana z več kot 100 m 1 

lesa, je vplivala na velikost poža
ra. Gasilo je 62 gasilcev po tri 
ure, v pripravljenosti je bilo še 
38 gasilcev. Dne 11. 1. ob 21.25 
uri smo gasili dimnik in okolico, v 
hiši Milenka Kukoviča, Parmova 
6. Posebne škode ni bilo, samo 
dimnik bo imel boljši vlek. Dne 
28. 1. ob 10.50 uri smo šli na 
gašenje kozolca dvojnika Jožeta 
Zobavnika, Tunjice 21, kjer se je 
posrečilo obvarovati šest oken 
kozolca. Dne 1. 2. ob 19.15 uri 
smo gasili odpadke v komunalni 
jami na Duplici. Zaradi gostega 
dima in škodljivih plinov so se 
pritoževali prebivalci Duplice, pa 
smo po dveh urah gašenja le oči
stili zrak in tako omogočili na
daljnje zdravo življenje prebival
stvu. Dne 19. 2. ob 21.20 uri se 
je zaradi kratkega stika vžgal 
osebni avto last Petra Steleta iz 
Tunjic pred srednješolskim cen
trom na Novem trgu. Z dvema 
»S« aparatoma je bila nadaljna 
nevarnost požara odstranjena. 
Dne 5. 4. ob 5.25 uri je nastal 
požar v farovškem hlevu v Nev-
Ijah. Zelo provizorična elektro 
napeljava v njem je povzročila 
požar. Stavba je bila rešena, sa
mo gobe šampjonke v predalih 
smo malo preveč zalili. Kljub te
mu smo skupno z neveljskimi ga
silci rešili vas velike katastrofe. 
Dne 5. 7. in 15. 10. smo gasili 
požar v kanalih tkalnice v SVT-
L A N I T U . Dne 20. 11. ob 1.50 
uri smo gasili požar na stano
vanjski hiši Rade Stanič, Ašker

čeva ul. 8. Ob dimniku so bili 
trije sodi kurilnega olja, od kate
rih je eden eksplodiral in tako še 
povečal požar. V stanovanju so 
bile še štiri jeklenke butan plina, 
kar je zahtevalo od gasilcev večjo 
previdnost. Kljub slabi strehi in 
stropu nam je uspelo rešiti polo
vico hiše in notranje opreme. H i 
ša je bila že več let napoti uredi
tvi ceste. Tako bo sedaj rešen 
problem, ki je bil na zborih volil-
cev vsako leto na dnevnem redu. 
Dne 4. 12. ob 21.40 uri smo gasi
li suho travo ob gozdu na Koši-
šah. Dne 27. 12. ob 11.35 smo 
pogasili odpadke v smetnjaku na 
Steletovi cesti 1. Pepel sicer spa
da vanj, ne pa žerjavica. Dne 20. 
12. ob 22.20 uri smo reševali ma
lo stanovanjsko hišo Rozike Tro-
bevšek na Vrhpolju. Narasla vo
da jo je zalivala in ogrožala mla
do družino v njej. Z novo nareje
nim kanalom smo preusmerili 
tok vode ter ga obdali z zaščitnim 
nasipom. J 

Bilo je še več črpanja vode iz 
kleti in kanalizacij. Oktobra smo 
naredili 110 preventivnih pregle
dov ter tako opozorili na nevar
nosti požara. Menimo, da je bolj
še opozarjati na nesrečo kot gasi
ti. Povsod smo naleteli na razu
mevanje. 

Seveda tudi lani ni manjkalo 
praktičnih vaj po tovarnah in na 
terenu. Poleg tega se je sedem 
desetin naših gasilcev v tekmova

njih pomerilo na različnih rav
neh, Najprej na občinskem, re
gijskem ter nato republiškem 
tekmovanju, ki so bila v Komen
di, Vevčah in Gornji Radgoni. 
Tekmovalci so se kar solidno 
uvrstili. 

Ugotavljali smo nujnost zgra
ditve dostopov v strugo Kamni
ške Bistrice v mestu in industrij
skih predelih. V slučaju večjega 
požara nam vodovodno omrežje 
s hidranti daje premalo vode. 
Najnujnejši bi bil dostop ob av
tobusni postaji, od koder je mož
no gasiti stari center mesta. 
Ukrepati je potrebno sedaj, ko je 
še pravi čas. 

Tajnik društva je poročal o 
udeležbi na raznih proslavah in 
članstvu, ki ga je okroglo 100. 
Pričakujemo pa, da se bo pridru
žilo v tem južnem delu Kamnika 
več prebivalcev. Menimo, da jih 
bo privabil novi dom. Poročilo 
blagajnika ni bilo preveč razve
seljivo. Skbpneli so vsi stari mili
joni ob nabavi opreme in ureditvi 
novih prostorov. Tako se sedaj 
piše v zapiskih »suh«. 

Po odstopu dosedanjega pred
sednika ing. Dolenca smo izvolili 
mlajše gasilce na vodilna mesta. 
Novi predsednik bo Jože Oblak, 
tajnik Lado Kladnik, blagajnik 
Zvone Korošec. Poveljniku pa so 
dali v pomoč in priučitev dipl. 
ing. Joška Berleca. ki naj hi na
daljeval gasilsko tradicijo. 

Zaradi finančne stiske smo za 
letos predvideli poleg vzdrževa

nja orodja in doma samo nabavo 
delovnih oblek za mladinke in 
člane. 

Program dela za leto 1984 ima 
10 točk. Zajeta je ureditev do
ma, usposabljanje gasilcev v te
čaju za izprašane gasilce, uredi
tev dežurne službe ter večje šte
vilo praktičnih in orodnih vaj. 
Pomagali bomo ustanoviti in 
usposobiti gasilsko enoto na Vra
nji peči. Njihovi zastopniki, ki so 
bili na tej skupščini, so opisali 
nujno potrebo po ureditvi požar
ne varnosti v njihovih vaseh. Ne
koliko orodja jim je že nabavila 
Civilna zaščita. Prezrli tudi nismo 
letošnjega X . gasilskega kongre
sa v Mariboru. Sodelovali bomo 
in s tem propagirali razvoj gasil
ske dejavnosti. Želimo si urediti 
kontrolirnico in polnilnico ročnih 
gasilskih aparatov v novem do
mu. S tem bi povečali požarno 
varnost v stanovanjskih blokih in 
tovarnah. Pa tudi kakšen dinar bi 
se tako zbral za opremo in razvoj 
gasilstva v Kamniku. 

Po lepi proslavi 100-letnice 
gasilskega društva Kamnik in 
slovesnem prevzemu novega do
ma požarne varnosti bo tako po
dana možnost za boljši, hitrejši 
predvsem pa kakovostnejši raz
voj protipožarne in gasilske služ
be, ne samo v Kamniku, temveč 
v vsej občini. "S tem prizadeva
njem bomo povrnili skrb in fi
nanciranje naših delovnih ljudi 
za gradnjo tega novega doma. 

JOŽE B E R L E C 



Razstava Delavska kulturna društva 
na Gorenjskem do leta 1941 

Gorenjski muzej v Kranju je v 
sodelovanju s Kulturnim cen
trom iz Kamnika pripravil razsta
vo Delavska kulturna društva na 
Gorenjskem do leta 1941. Otvo
ritev razstave v Kamniku je bila v 
četrtek, 19. januarja v razstavi
šču Veronika in bo na ogled do 
konca meseca januarja. 

Z razstavo smo želeli prikazati 
predvsem razvoj in delovanje de
lavskih kulturnih društev na Go
renjskem, in to v obdobju do 
prve svetovne vojne in med obe
ma vojnama. V tem kratkem se
stavku bi želela opozoriti na ne
kaj pomembnejših momentov v 
razvoju delavskih kulturnih dru
štev na Gorenjskem, posebej še 
na kamniškem območju. 

V devetdesetih letih prejšnje
ga stoletja je postajala socialno 
demokratska stranka upošteva
nja vredna sila na političnem po
dročju in se je organizacijsko 
okrepila s strokovnimi organiza
cijami. V okviru teh se je začela 
razvijati tudi delavska kulturna 
dejavnost, ki je imela sprva pred
vsem izobraževalne naloge. V le
tih 1911 in 1912 so začele nasta
jati predvsem v krajih, kjer so 
živeli obrtni in industrijski delav
ci, podružnice Splošne delavske 
zveze Vzajemnosti, posebne izo
braževalne in prosvetne organi
zacije socialno demokratske 
stranke. Skoro v celoti so bili nji
hovi člani industrijski in obrtni 
delavci, organizirani v razrednih 
strokovnih organizacijah. Tudi v 
Kamniku so si prizadevali, da bi 
zaživela podružnica Vzajemno
sti. Leta 1912 so celo že predlo
žili deželni vladi v. Ljubljani pra
vila podružnice v potrditev, ven
dar do njene dejanske ustanovi
tve ni prišlo. Prehitela jo je na
mreč prepoved celotne organiza
cije. Vzajemnosti, do katere je 
prišlo kot posledica reakcije 

oblasti na predavanje Ivana Can
karja Slovenci in Jugoslovani, ki 
ga je priredila Vzajemnost leta 
1913. Dejavnost pa je nadaljeva
la nova delavska izobraževalna in 
prosvetna organizacija Svoboda. 
Njej pa čas tik pred prvo svetov
no vojno ni bil naklonjen, še 
manj pa vojni čas, tako da je 
dejansko oživela šele po končani 
vojni. 

Delavska kulturna društva so 
imela sprva predvsem izobraže
valne naloge. Pod geslom, da je 
»izobrazba v socialističnem duhu 
prvi pogoj za uspešen razvoj in 
akcijsko zmožnost na razrednem 
stališču temelječih delavskih or
ganizacij,« so organizirala razne 
prireditve in predavanja, pred
vsem pa izlete, ki so delavce zbli
ževali in nudili tudi možnosti za 
izobraževanje. 

V prvem času po letu 1918 je 
bilo dalavsko gibanje usmerjeno 
predvsem v krepitev razrednih 
sindikatov in v boj za delavske 
pravice. 

Tudi kamniško delavstvo ni te
daj prav nič zaostajalo za večjimi 
delavskimi središči v Sloveniji. 
Najpomembejša je bila v Kamni
ku tovarna Titan in leta 1919 se 
tu že omenja podružnica društva 
kovinarjev. Hitro je zaživela tudi 
delavska kulturna organizacija. 
Ustanovili so Delavsko knjižnico 
in v njenem okviru pevski zbor 
Solidarnost. Zato pa v Kamniku 
ni bilo potrebno ustanavljati po
družnice Svobode, ki so takrat 
nastajale v ostalih večjih indu
strijskih središčih na Gorenj
skem. Ko je prešla buržoazija na 
podlagi zakona o zaščiti države v 
ofenzivo proti komunistom in je 
oblast budno nadzirala delovanje 
delavskih organizacij, so ostala 
delavcem kulturna društva še 
največja možnost za sestajanje in 
razredno delovanje. Leta 1927 je 

obstajalo na Gorenjskem vključ
no s kamniškim območjem že 12 
delavskih kulturnih društev, ki so 
imela okoli 410 članov. V tem 
času je zveza Svobod vse bolj 
jasno oblikovala svoje cilje, do
kler jih ni za daljšo dobo začrtala 
v programu dr. Henrika Turne, 
sprejetim leta 1926. Ta je po
udarjal, da mora zveza združeva
ti delavce vseh socialističnih sme
ri, ti pa se naj v Svobodi in drugih 
delavskih društvih s predavanji 
petjem, dramatiko, športom in 
drugim izobražujejo v marksi
stičnem duhu. 

Gorenjska delavska kulturna 
društva so razvila bogato dejav
nost in to gledališko, literarno, 
glasbeno, izobraževalno in šport
no. V idejnem smislu so morala 
dajati svojemu kulturnemu delo
vanju proletarski značaj, če so ga 
hotela ločiti od meščanske kul
turne dejavnosti in svoje pripa
dnike odtegniti vplivu drugih 
ideologij. Zato so igrali tudi dela 
Ivana Cankarja, Miroslava Krle
že, delavskih pisateljev Jožeta 
Moškriča in Toneta Čufarja, z 
Jesenic. 

Kamniško delavsko kulturno 
društvo je bilo od vsega začetka 
zelo levičarsko usmerjeno. Že 
med prvimi člani so bili tudi ko
munisti, med drugimi France Ko-
šič, železniški uslužbenec iz Ka
mnika in Jakob Zabrezovnik, ki 
sta bila leta 1920 tudi med usta
novitelji krajevne organizacije 
Komunistične stranke v Kamni
ku. Iz poročil o delu društva, ki 
pa so zlasti za prvo obdobje zelo 
redka, lahko sklepamo, da se je 
na področju delavske kulture v 
Kamniku najbolj uveljavil pevski 
zbor Solidarnost, ki ga je vse do 
okupacije vodil France Vidmar 
Ciber in je štel sprva okoli 20 po 
letu 1934 pa 30 pevcev. 

Navdušenje za petje je bilo 

med kamniškimi delavci od vsega 
začetka veliko: Pevski zbor je s 
pesmijo vzgajal člane delavskega 
društva in veliko pripomogel k 
napredni usmerjenosti delavstva. 

Obdobje šestojanuarske dikta
ture in gospodarske krize se je 
odrazilo tudi na delovanju delav
skih kulturnih društev, ni jih pa 
zavrlo. Delavstvo v Titanu ni bilo 
tedaj niti strokovno organizirano 
in vladala je velika negotovost 
pri zaposlovanju. 

Ko je začela komunistična par
tija v tridesetih letih obnavljati 
svoje delovanje, se je vse bolj 
čutila njena navzočnost tudi v 
delavskih kulturnih društvih. 
Odslej so se komunisti v vedno 
večjem številu vključevali v po
družnice Svobode in druga de
lavska kulturna društva. 

Uspeh delovanja partije se je 
pokazal že na prvem zletu Svo
bod v Celju 7. julija 1935, ki so 
se ga množično udeležili tudi čla
ni gorenjskih delavskih kulturnih 
društev. Banska uprava je nato 
razpustila zvezo Svobod, češ da 
je bil celjski zlet velika protidr-
žavna komunistična manifestaci
ja. Novoustanovljena Vzaje
mnost pa je v nezmanjšanem ob
segu nadaljevala delo Svobode. 

V Kamniku so se delavske or
ganizacije proti koncu leta 1935 
že precej bolj razmahnile. Usta
novili so podružnico Saveza me
talnih radnika Jugoslavije in tako 
je velik del kamniških delavcev 
spet dobil svojo strokovno orga
nizacijo. Tudi na kulturnem po
dročju zaznamujemo napredek. 
Kamniški delavski kulturni druš
tvi, ki sta se ves čas ubadali s 
prostorskimi težavami, sta dobili 
skromno dvorano na Grabnu 
(današnja Medvedova ulica). Tu 
so bili odslej koncerti, dramske 
prireditve, predavanja in disku
sijski večeri, svo j prostor, pa je 

Anketirali smo 
občane 
O čem? Zanimala nas je oskrba in migracije v naši občini. 

Pogovarjali smo se z občani na Bakovniku, v Mekinjah in v 
Mostah. Spraševali smo jih, kam in kako hodijo na delo, kje 
kupujejo hrano, obutev, obleko, pohištvo in tehnične pred
mete. Zvedeli smo, da je več kot polovica anketiranih občanov 
zaposlenih v Kamniku. Na delo hodijo peš, ali pa se vozijo s 
kolesom in z avtobusom. Dobršen del občanov (mišljeni so 
anketirani) je zaposlenih v Ljubljani. Predvsem so to občani z 
Bakovnika. T i se vrni jo na delo z avtobusom, z vlakom ali pa z 
osebnimi vozili. Nel ieri občani so zaposleni tudi v Domžalah, 
v Kranju, v Jaršah, ali pa delajo doma kot obrtniki. S hrano 
oskrbujejo predvsem v najbližji trgovini; razen Mekinjčanov, 
ki v večini kupujejo hrano v centru mesta, saj imajo v Meki
njah le manjšo špecerijsko trgovino. Obleko in obutev kupu
jejo v Kamniku. Toda, ker jim kamniške trgovine vedno ne 
nudijo zaželenih artiklov, se odpravijo v Domžale, v Ljub
ljano, tudi v Kranj in v Tržič. 

Kako je z oskrbo tehničnih predmetov? 
Le malokdo kupi tehnične predmete v Kamniku, saj, kot 

pravjo anketirani občani, v našem mestu ni velike izbire. Tako 
so primorani oditi bodisi v druga mesta ali pa celo v tujino. S 
pohištvom so se oskrbeli v večini primerov v Kamniku, razen 
občanov iz Most, ki so pohištvo nakupili v Domžalah, v Ljub
ljani in v Kranju. 

Ob koncu našega razgovora so vsi anketiranci izrazili željo 
po večjih, bolje založenih trgovinah z živili in s tekstilom v 
svoji najbližji okolici in v samem mestu. V Mekinjah si želijo 
tudi javno razsvetljavo, avtobusno postajo, otroško igrišče... 
Stanovalci iz Most, kot tudi Mekinjčani, čakajo na že dolgo 
obljubljeni telefon. Stanovalci na Bakovniku pa izražajo željo 
po osemletki in veleblagovnici. Iz ankete lahko zaključimo, da 
naši občani opravljajo v Kamniku le najosnovnejše nakupe, 
sicer pa obiskujejo večja, bolje založena mesta. Občani imajo 
še mnogo želja, ki čakajo na uresničitev in tedaj se bodo 
počutili lepše in udobnejše v svojem domu, v najožji okolici, v 
mestu Kamnik. D A R J A 

SŠCRM K A M N I K 

dobila tudi knjižnica. Leta 1936 
so v Kamniku poskušali ustano
viti tudi podružnico Vzajemnosti 
in delavsko društvo Prijatelj pri
rode kar pa jim ni uspelo. 

Dejavnost kamniških delav
skih kulturnih društev je bila vse 
večja. 

Proslava dvajsetletnice Delav
ske knjižnice in delavskega pev
skega društva Solidarnost 8. in 9. 
julija 1939 je bila po celjskem 

zletu Svobod sploh največja de
lavska kulturna manifestacija 
pred drugo svetovno vojno. Ude
ležili so se je člani številnih de
lavskih kulturnih in drugih dru
štev iz vse Slovenije. Proslava je 
bila velika manifestacija ne le de
lavskega kulturnega ustvarjanja, 
marveč tudi delavske politične 
enotnosti in solidarnosti. 

M A J D A ŽONTAR 

IVANS1VEC(1) 

Ob 200-letnici smrti Petra Pavla Glavarja 
24. januarja letos bo minilo 200 let, kar je ugasnilo življenje 

enemu izmed pomembnejših slovenskih mož - Petru Pavki Glavarju. 
Ne samo naša zgodovina, ampak tudi evropska in svetovna mu 
priznava častno mesto v dobi razsvetljenstva - kot prvemu piscu 
slovenskega strokovnega dela o čebelarjenju in drugih del, kot 
pobudniku in mecenu šole v slovenskem jeziku, kot ustanovitelju 
bolnišnice in knjižnice v Komendi, pa tudi kot vsestransko razgleda
nemu dušnemu pastirju, dobremu gospodarju, velikodušnemu pod
porniku in nasploh enemu izmed najpomembnejših izobražencev 
osmenajstega stoletja. 

Dojenček na graščinskem 
pragu 

Le malokdo ne pozna Preglje
ve povesti Odisej iz Komende, že 
štirikrat ponatisnjene; povesti, v 
kateri je pisatelj literarno obde
lal mlada leta in vzpon nezakon
skega otroka Petra Pavla, »sina 
nekega Jerneja Glovarja in nje
gove priležnice Marije,« kakor je 
zapisano v krstni knjigi stolne 
župnije sv. Nikolaja v Ljubljani, 
z datumom 2. maj 1721. Glavar
jeva mati Marija, dekla, je odlo
žila svojega otroka pred vrata 
komendske graščine in s tem ver
jetno hotela nakazati, da ni nihče 
drug oče kot Peter Jakob Testa-
ferrata, član viteškega reda in 
komendski komendator. Očetov
stvo ni. bilo nikdar dokazano, 
prav tako ni bilo potrjeno z oče
tove strani, čeprav je Peter Pavel 
Glavar naravnost o tem vprašal 
tudi v pismu. Verjetno pa resnica 
ni daleč od tega. 

Dekan Viktorijan Demšar je 
to dokazoval tudi s primerjavo 
slik in z osebnim razgovorom s 
potomci na Malti, kateri so odvr
nili, da »jim je znano, da je imel 
komendator nezakonskega sina, 
nič pa jim ni znano, kje je bil in 
živel in kako je bilo z njim.« Na 
Testaferratovo očetovstvo nami
guje tudi vpis v krstno knjigo, saj 
je za Glavarjevega očeta vpisan 
neki Jernej Glovar, torej Glavar, 
priimek Testaferrata pa ne po
meni nič drugega kot »Glava-že-
lezna«. Veliko pove tudi to, da je 
tako visok plemič in dostojan
stvenik, kadar je pisal pisma »ne-

kemu najdenčku in nezakonske
mu sinu«, vedno zaključeval: 
»Zmeraj po srcu - najvda-
nejši...« 

Otrok je bil torej krščen kot 
Peter Pavel Glovar oz. Glavar, 
mati ga je odložila na graščinski 
prag komendske graščine, teda
nji komendski kaplan Andrej 
Rogelj pa je poskrbel, da je pri
šel otrok v rejo k družini Kasaj, 
po domače Jerasovim, v Vopolje 
pri Cerkljah. Deček je hitro ra-
stel in kmalu pokazal izredno na
darjenost, tako pri učenju kakor 
pri praktičnem delu. To je opazil 
tudi gospodar Jeras, ki ga je po
slal za svojim pravim sinom, leto 
pozneje, na šolanje v Ljubljano. 
Jernej Basaj, Glavarjev krušni 
brat in Glavar sta stanovala pri 
gospodarjevem bratu, ki je živel 
v Ljubljani. Šolo sta izdelala 
zlahka, Peter Pavel Glavar celo z 
odliko. 

Po končanem šolanju v Ljub
ljani je odšel Peter Pavel Glavar 
na šolanje v Gradec, kjer je do
končal sholastično bogoslovje in 
dosegel na univerzi diplomo pro
fesorja modroslovja in svobo
dnih znanosti. Postal je magister 
bogoslovja in modroslovja. Jer
nej Basaj, njegov krušni brat, pa 
je končal vojaške šole in takoj 
postal častnik Vojne krajine v 
bližini Senja. 

Na pot za očetom 
in poklicem 

Peter Pavel Glavar je želel po
stati duhovnik, vendar pa je imel 
zato, ker je bil nezakonski, obili

co težav. Pregnal jih je s skrajni
mi napori, ki so razodevali zna
čajsko potrpežljivost, vztrajnost 
in vsesplošno nadarjenost. 

Po končanih študijah v Gradcu 
se je napotil k svojemu krušne
mu bratu Jerneju Basaju, k po
veljniku Vojne krajine, ki je te
daj bival v Seriju. Tu je bil nekaj 
časa hišni učitelj komendatorje-
vega prijatelja Zandonattija, s 
katerim je imel Jernej Basaj po
slovne zveze. Tu je dobil tudi 
priporočilo, da zasluži duhovni
ško posvećenje. Moral pa je še 
naprej, v italijanski Ascoli, do 
papeževega guvernerja Testafer-
rate, ki bi mu lahko pomagal do 
papeške dispenze, odveze, s ka
tero bi dosegel svoj življenjski 
cilj. 

Baron Testaferrata je Petra 
Pavla Glavarja sprejel z veseljem 
in ga postavil celo za nekakšnega 
hišnega ekonoma, da bi spoznal 
njegove sposobnosti, pri sebi ga 
je obdržal celo leto. Tudi pape-
ško dispenzo je Glavar končno le 
dobil in 17. septembra 1744. leta 
zapel novo mašo na Trsatu, kjer 
ga je posvetil senjski škof Benzo-
ni. Po novi maši je peš odšel v 
Komendo. 

Nikoli potrjeni, toda očitni 
oče, komendator Peter Jakob 
Testaferrata je nato postavil P. P. 
Glavarja kot svojega oskrbnika v 
Komendi. Moral je popravljati 
velike napake svojega predho
dnika - oskrbnika Bitenca. Po 
letu dni je P. P. Glavar prevzel 
posestvo v zakup in ga imel vse 
do leta 1765. Vsako leto je moral 
odvajati določeno zakupnino ko-
mendatorju, vseskozi pa se je iz
kazoval kot dober in skrben go
spodar, seveda ob svojem dušno-
pastirskem delu. Tudi glede tega 
je imel precej sitnosti, vendar se 
ne utegnemo spuščati v podrob
nosti. Kar naprej so mu namreč 
očitali nezakonsko poreklo. 

P. P. Glavar je pisal 8. julija 
1745 ponovno baronu Testafer-
rati glede očetovstva, a je dobil 
nič kaj prijazen odgovor: »Zabo
ga, ne delajte si življenja težjega, 
kot je. Ce ste bili tako nesrečni, 
da ste nezakonsko rojeni od neke 
matere in neznanega očeta, po
mislite, da niste prvi in ne boste 
zadnji na svetu. Mene pač ne 
dolžite. . . Zakaj vedno bom za
nikal, četudi pred sodiščem.« 

Portret barona P. J. Testaferate 
- foto C Sh/ec 

Portret P. P. Glavarja 
Sivec 

foto C 

Razsvetljenstvo 
in fiziokratizem 

Kot zakupnik graščinske pose
sti je prihajal P. P. Glavar v stik z 
najpomembnejšimi imenitniki ti
stega časa. Nasploh je v ose
mnajstem stoletju nastopila nova 
družbena miselnost in novo kul
turno gibanje - razsvetljenstvo, s 
posebnim poudarkom na idejah 
fiziokratizma. Razsvetljenstvo je 
hotelo vsesplošno razsvetliti lju
di, tudi najpreprostejše, seveda 
predvsem zato, da bi kanilo več v 
državno blagajno vladarice Mari
je Terezije in da bi se lahko veča
la vojaška moč države. Fiziokra
tizem pa je ob tem dajal pogla
vitno težo zemlji, ki naj bi bila 
glavni vir bogastva, kmetje pa 
tisti ljudje, ki lahko prispevajo 
največ k izboljšanju razmer. 

Praktično usmerjeni P. P. Gla
var je hotel iz tega iztisniti še več. 
Nikdar ni pozabil, da izvira po 
materi, ki je sicer ni nikoli srečal, 
iz najrevnejšega sloja (čeprav je 
po drugi strani imel »visokega« 
očeta), zato se je tudi sam usme
ril k najširšim množicam. Tudi 
sam je umno kmetoval, veliko pa 
je z nasveti in tudi s primeri po
magal kmečkim ljudem, ki so se 
v tistem času otepali visokih dav
ščin, v prenekateri hiši pa tudi z 
veliko revščino in celo strada
njem. 

Vse za preprostega 
človeka - Slovenca 

Peter Pavel Glavar namreč ni 
imel v značaju najbolj značilne 
poteze svojega očeta - oholosti. 
Sam ni nikdar čutil prepada med 
»navadnim« človekom in med 
gosposko. Tudi vse njegovo delo 
je bilo usmerjeno za človeka, 
preprostega kmeta, kajžarja, 
hlapca, pastirja. Izredno uspešno 
je združeval svoje poslanstvo z 
obširnim znanjem, ki ga je pose
doval, hkrati pa je znal vse to 
prenašati v praktični pouk. 

P. P. Glavarja štejemo za pr
vega pisca daljšega poljudnega 
dela v domačem, slovenskem je
ziku. Gre seveda za Pogovor o 
čebeljih rojih, ki je pomenil velik 
korak naprej v tovrstnem pisa
nju. 

Poleg tega je evropsko znana 
njegova družinska knjiga Status 
animarum, v kateri je do podrob
nosti popisal svoje župljane. V 
slovenščini je napisal tudi več 
pridig, pasijonskih premišljevanj 
in nekakšen mali katekizem. Iz 
skoraj nepojmljivega razloga vsi 
ti spisi niso bili do sedaj, razen v 
Demšarjevih zapisih, strokovno 
obravnavani, čeprav presegajo 
raven marsikaterega tovrstnega 
spisa te dobe. 

Za najbolj nadarjene in revne 
dečke je ustanovil posebno šolo, 
nekakšno nižjo gimnazijo. Nje
govo široko srce kaže tudi usta
novitev komendske bolnišnice, 
kar je bilo za tiste čase še posebej 
izjemno dejanje. Zgradil je tudi 
beneficijsko hišo, v kateri je na
mestil precej obširno knjižnico. 
Dal je sezidati cerkev v Tunjicah, 
itd. 

P. P. Glavar se je v svojem 45-
tem letu preselil na Dolenjsko 
(24. junija 1766. leta), kjer'je na 
Lanšprežu v Mirenski dolini ku
pil svoje posestvo. Umrl je na 
Lanšprežu, 24. januarja 1784. 
leta, pokopan pa je v grajski ka
peli, sedaj propadajoči. Vsa pri
zadevanja Komendčanov, da bi 
prenesli telesne ostanke na Go
renjsko, zaenkrat še niso rodila 
pravih sadov. Nekaj pa se premi
ka glede obnove kapele za do
stojno glavarjevo grobišče in 
urejuje se Glavarjev Čebelarski 
muzej Dolenjske na Veseli gori. 

O obširnem življenjskem delu 
P. P. Glavarja bo v naslednjih 
petih nadaljevanjih tekla beseda, 
ki bo vsaj približno prikazala ve
ličino Odiseja iz Komende. 

(prihodnjič: 
Pogovor o čebelnih rojih) 



UREJA FRAMC FE9T0TUI 
OLIMPIJSKE IGRE 

VTJČKO 
Se nekaj dni nas loči od 

začetka ZOI Sarajevo 84. 
Zgodovina Olimpijskih 

iger pa sega daleč v zgodo
vino Grkov. Znano je, da so 
grki tekmovali goli in bosi. 
Naši tekmovalci moderne 
dobe pa so dodobra oble
čeni. 

Pa ne, da bomo mi po 
takšnih igrah, kolikor jih ho
čemo še ogranlzlratl - goli 
in bosi. 

DIMNIKAR 
Dimnikar prinaša srečo, 

vsaj tako pravijo. 
V zadnji številki Kamni

škega občana (16. 1. 1984) 
pa je na celi strani izšel Za
kon o dimnikarski službi. 

Sedaj ne vem, ali moram 
ta zakon znati na pamet ali 
pa so nas hoteli avtorji spo
mniti, da je skrajni čas za 
temeljito »ometanje«. 

MOJI ZNANCI 

VLADO BAJC 
Kot kaže, rubrika »moji 

znanci« pridobiva na teži. 
Tudi drugi gost te rubrike 
krepko sega čez 100 kg. To 
je Vlado Baje - vodja pred
stavništva »Agroplod« v 
Ljubljani. »Agroplod« je ži
vilsko preskrbovalna indu
strija iz Resna v Makedoniji. 

Vlado Baje kot komercia
list živi zelo napeto življe
nje, zato si večkrat zaželi 
trenutke sprostitve. Te pa 
najde v svojem hobiju, to je 
ribolovu. Lado je »strasten« 
ribič in se je odločil, da v ta 
namen kupi večji njivo, na 
kateri bo gojil koruzo. 

No, sedaj vam pa gotovo 
ni več jasno, kaj imata koru
za in ribištvo skupnega. 
Marsikaj. 

Iz koruze dobimo koruzni 
zdrob, iz ?droba se skuha 
dobra polenta. S polento pa 

naš znanec lovi krape. No, 
in ker mora nahraniti mno
go krapov, da mu kakšen 
»prime« je ugotovil, da bo 
najcenejše, še tudi koruzo 
sam goji. 

GLASBENIKI, 
UMETNIKI, 
IGRALCI, 
ŠPORTNIKI 
in OSTALI 
DIABETIKI 

Ansambel bratov Poljjan-
Sek iz zelene Tuhinjske do
line obvešča vso množico 
oboževalk, da bo tudi v letu 
1984 pridno »godel« na va
ških prireditvah. 

Nezanesljivi viri obetajo 
spremembo v ansamblu, 
vendar je zaenkrat vse po 
starem. 

Rudi Poljanšek- član an
sambla bratov Poljanšek, 
organist, harmonikaš, solist 
in žepni humorist, med pet
jem miži. Pravi, da zato, ker 
ne prenese trpečih obrazov 
publike. 

Ansambel Uplčnlk je na 
Silvestrovo zabaval obisko
valce na Smučarskem plesu 
v Kino dom Kamnik. 

Nezanesljivi viri trdijo, da 
je občinstvo preživelo tudi 
najdaljšo noč. 

Dušan Lipovec, akadem
ski slikar, je decembra in 
januarja razstavljal v raz
stavnem prostoru Interier 
Duplica, Stol Kamnik. 

Vse kot kaže so delavci 
Stola prenesli tudi ta uda
rec. 

Krt Dominik - glas
benik od malih nog.'Njego
va glasbena pot se je začela 
že v zibelki in prvi instru
ment je marakas (ropotulji-
ce). Njihova družina je ena 
sama glasba. Pet bratov, ži
vijo v Stranjah, igra oz. še 
študira različne instrumen
te. Domine pravi, da v koli
kor zaigra tonovsko lestvico 
na določenem instrumentu, 
lahko tudi nanj zaigra. To je 
dokazal tudi v TV oddaji 
»Naša srečanja«, kjer je bil 
zmagovalec v obvladanju 
instrumentov. 

Svoje želje, hotenja je po
svetil glasbi. Sedaj je učitelj 
glasbene vzgoje na OS 
Venclja Perka v Domžalah. 
S svojo skupino je sodelo
val na raznih festivalih naro
dno zabavne glasbe. 

Posebno sta mu v spomi
nu Ruj, kjer je dobil brona

stega Orfeja in Števerjanski 
festival, kjer je že dvakrat v 
finalu dobil pokal. 

Piše tudi skladbe za an
sambel, pevske zbore itd. 
Teh skladb je okoli 200. 

Njegova želja je, da bi po
novno ustanovil skupino in 
se posvetil predvsem kon
certnim nastopom ter festi
valom. 

Želje so to, tu pa je tudi 
veliko volje in Dominik bo to 
zagotovo zmogel. 

KS KAMNIK 
V letu 1982 je KS Kamnik 

doživela reorganizacijo. Do
tedanja »gospa« KS Kamnik 
se je razdelila v pet »tovari-
šic« KS: Zaprice, Center, 
Mekinje, Perovo, Novi trg. 

Za uvod o KS Kamnik pa 
tale anekdota: 

Kdo bo hvaležen? 
Zdravnik dr. Maks Samec 

(rojen v Arelinu pri Vojniku 
1844, umrl v Kamniku 1899) 
je bil kamniški župan od le
ta 1879. Bil je nadušen na
rodnjak, deželni poslanec, 
prevajalec iz ruščine. Kot 
župan je prepričal občinski 
odbor, da brez žrtev ni na
predka. Dal je znižati zlogla
sni klanec med Šutno in 
mestom, po katerem vozniki 
niso mogli speljati težjega 
tovora brez priprege. Pri de
lih so morali podreti dve hi
ši, ki jih je občina odkupila 
od lastnikov. Seveda so 
varčni meščani godrnjali in 
negodovali, češ, dolg bo 
napravil na občino. Dr. Sa
mec je bil mož dejanj in vnet 
za napredek mesta, zato se 
na take marnje ni oziral, re
koč: »če mi vi ne boste hva
ležni, mi bo pa hvaležna ži
vina.« 

Ko je bilo delo končano in 
so meščani uvideli njegove 
koristi in ugodne posledice, 
so po smrti dr. Samca ime
novali predor čez klanec 
Samčev predor. 

In kako smo danes po 
stotih letih učinkoviti, go
vori 

AŠKERČEVA 
ULICA 

»Težave« so se začele za 
časa okupacije, ko je oku
pator na sedanji Aškerčevi 
ulici postavil leseno poslop
je, v katerem so bile pralni
ce. Seveda je to leseno po
slopje ostalo tudi po osvo
boditvi vse do p.edkratkim. 
V tem obdobju se je pisalo, 
dogovarjalo, usklajevalo... 

No, pa lepo po vrsti! 
Zemljiškoknjižni lastnik je 

še vedno Pavla Sever, dasi-
ravno je v tem času bilo to 
poslopje trikrat preprodano 
brez ustreznega zemljiškok
njižnega prepisa. 

V letu 1972 je bil sprejet 
odlok o zazidalnem načrtu, 
ki je predvidel rušenje te 
stavbe, kajti le tako bi bilo 
mogoče to ulico komunalno 
dokončno urediti. 

V letu 1975 je KS Kamnik 
dala pobudo, da se prične 
razlastitveni postopek, ker 
je bil objekt takrat nevseljiv. 
Žal je pobuda KS Kamnik 
naletela na gluha ušesa in 
tega leta se spet vseli v eno 
polovico stranka. Leta 1977 
je oddelek za gospodarstvo 
sklenil, da prepove skleni
tev podstanovanjskega raz
merja, saj je bila ena polovi
ca prazna, ker je stranka 
dobila ustrezno stanovanje. 

Vendar »bitka« za teh ne
kaj metrov zemlje še ni kon
čana. Spet dopisi, dogovori, 
razgovori. Svet KS se je 
obračal na DO, kjer sta za
poslena zakonca Stanič, se
danja lastnika polovice tega 
objekta, da se reši stano
vanjski problem. 

Velja pa tudi povedati, da 
se »lastnika« nista bila pri
pravljena vseliti v stano
vanjski blok, ampak je bil 
pogoj odkup kakšne hiše. 
Potem je spet preteklo 
mnogo vode in dopisov vse 
do 20. 11. 1983, ko je zvok 
alarma za požar premotil 
nočni počitek Kamničanov. 

Pogorela je lesena stav
ba, o kateri teče beseda v 
tem sestavku. 

Takoj naslednji dan se je 
svet KS in ustrezne službe 
lotil reševanja stanovanjske 
problematike stanovalcev 
Stanič. S pomočjo DO Ti
tan, Utok in Samoupravne 
stanovanjske skupnosti jim 
je bilo dodeljeno trisobno 
solidarnostno stanovanje. 

Ostanki pogorele barake 
so resno ogrožali okolico, 
zato se je svet KS Kamnik 
obrnil na »lastnike« naj od
stranijo ostanke barake oz. 
dovolijo, da na stroške KS 
Kamnik odstranijo te ostan
ke. Seveda domnevni lastni
ki niso pristali na to ponud
bo. Zato se je KS Kamnik 
obrnila na komite za ureja
nje prostora in varstvo oko
lja, ki je v odgovoru sporo
čil, da mu je problem poz
nan, da pa je zadeva zelo 
zamotana. 

Svet KS Kamnik - Zaprice 
je 29. 12. 1983 sprejel skle
pe, da deponirajo sredstva 
pri SDK v višini 56 starih mi
lijonov, kolikor je to ocenil 
sodni cenilec in da pričnejo 
razlastitveni postopek. Po
stavili so tudi zahtevo 
upravnim organom SO Ka
mnik, da se odstranijo ruše
vine zaradi varnosti mimoi
dočih in okoliških stanoval
cev. 

No v ponedeljek, 16. 1. 
1984, je bil objekt le poru
šen. Dva dni zatem se je 
Staničeva oglasila na svetu 
KS Kamnik, kako to, da so 
porušili barako, navkljub te
mu, da je bila opozorjena, 
da je dolžna odstraniti 
ostanke. 

Kaj. pa, če bi v tem času 
komu kaj padlo na glavo, ali 
pa bi se poškodoval, če ne 
huje, kakšen otrok? Kdo bi 
pa potem odgovarjal? 

Ob koncu velja zapisati 
tudi to, da je Aškerčeva bila 
asfaltirana, vendar samo do 
barake, ker naprej ni bilo 
mogoče. 

Od leta 1972 do danes se 
je v zvezi s problematiko 
stanovanjske barake nabra
lo točno za 2 kg dopisov. Pri 
reševanju tega problema 
smo nekje na sredi, saj se 
bo postopek še nadaljeval. 

Vidite, kako smo učinko
viti 100 let po dr. Maksu 
Samcu, ki je bil v Kamniku 
župan. 

Čeprav je tu vseskozi pri
soten širši družbeni interes. 

Ob tej ugotovitvi ostaja 
nekakšen grenak priokus 
ob naši neučinkovitosti. 

VOLITVE 
V pomladanskem delu le

ta 1984 bomo imeli volitve 
tistih funkcij, ki imajo dvo
letni mandat. 

Volimo, volimo, volimo... 
V zadnji številki Kamni

škega občana so izšla tudi 
ustrezna navodila za izved
bo koordinacijskih postop
kov in volitev. Postopek je 
do natankosti zapisan. 

Radio Kamnik pa ponuja 
skrajšani postopek. 

Za skrajšani postopek ra
bimo srednje velik prostor, 
v katerega povabimo vse to
variše in tovarišice z njiho
vimi funkcijami. Priskrbimo 
si tudi ansambel ali posneto 
glasbo. Po možnosti naj bo 
polka - poskočna. Tovariši 
in tovarišice s svojimi funk
cijami ob polki plešejo v 
krogu - desna smer - ple
sna smer. 

Vodja tega protokola sre

di plesa zakliče »beksel« in 
vsakdo zamenja svojo funk
cijo z drugo, ter plešemo 
dalje do naslednjih volitev. 
Ta postopek ponavljamo 
vse dotlej, dokler ne pride 
čas tudi za mlade. 

S/si 
Prizadevanja širše druž

bene skupnosti, da bi ka
mniške strokovne službe 
SIS spravili pod eno streho 
oziroma, da bi jih združili v 
eno strokovno službo, so že 
pravi kamniški evergreene. 
V tem času so se nakopičile 
še druge težave, ki imajo za 
posledico ukrep družbene
ga varstva (včasih smo temu 
rekli prisilna uprava) v stro
kovnih službah SIS. 

Vendar je, kot kaže, zača
snemu kolegijskemu poslo
vodnemu organu uspelo 
nekaj, kar že dolgo čakamo. 
Radio Kamnik prvi objavlja 
veliko novico »STROKOV
NE SLUŽBE SIS POD ENO 
STREHO ZA ENO MIZO« 

Verjeli ali ne, to je re
snica. 

Res pa je tudi, da se je to 
zgodilo v letu 1983. Bilo je 
neko popoldne v restavraci
ji Planinka, ko so se delavci 
strokovnih služb zbrali, da 
proslavijo odhod starega 
leta. 

Morda kaže v bodoče 
takšne probleme reševati v 
lokalih*. 
Lisička je prav zvita zver 
v SIS-u ima svoj kvartir 
na stolčku sedi, se sladko 
smeji 
pa narodu figee moli 

STOL KAMNIK 

STOL SLET 

Industrija pohištva Ka
mnik praznuje v letu visok 
in častitljiv jubilej. 80-letni-
co. Radio Kamnik kot prvi 
izreka iskrene čestitke ce
lotnemu kolektivu. 

Razen tega smo ob jubile
ju izbrali nekatere statistič
ne podatke: 

80 let Stola, od tega 39 let 
v svobodi. Mineva 34 let, ko 
so imeli v Stolu 1. delavski 
svet. 

V teh 34 letih se je v Stolu 
zamenjalo 7 glavnih direk
torjev. V povprečju pomeni, 
da je mandat direktorja v 
Stolu 4,9 leta. 

STOL KAMNIK JE ŠOLA 
ZA DIREKTORJE. Nekate
rim je bila to Velika šola. 

Vse, ki jih »skrbi« usoda 
Stola, tole obvestilo: tov. 
Boris Zakrajšek, dipl. iur. je 
še vedno glavni direktor, 
kar kaže na ustalitev razmer 
v tem kolektivu. 

VSAKA ŠOLA 
NEKAJ STANE: 
NAŠO 
PLAČUJEMO V 
DEVIZAH 
DROBNI NASVET 

Včasih se dogodi, da se 
polijemo z rdečim vinom. 
Vas zanima, kako odstraniti 
takšen madež? 

Kos obleke, ki ste ga polili 
z rdečim vinom, namočite v 
staro strojno olje in zago
tavljamo vam, da madež od 
vina ne bo več viden. 

Šahovski uspehi 
Karnarja 

Tako kot ostale zvrsti športa na ka-
mniško-douižalskem področju, so tu
di šahisti zelo dejavni. Za njih ni pre
mora, saj sezono ne delijo na spomla
danski in jesenski del, ampak se tek
movanja vrstijo skozi vse leto. 

Na zadnjem decembrskem brzotur-
nirju v Domžalah je nastopilo 16 
igralcev. Ta turnir poteka na zelo vi
soki ravni, saj igra povprečno deset 
mojstrskih kandidatov, pa tudi moj
stri se najdejo vmes, ostali igralci so I. 
in II. kategomiki. Zato lahko meseč
ne turnirje v Domžalah upravičeno 
prištevamo med najmočnejše v Slove
niji. Zmagal je Kamničan Marjan 
Karnar, ki sicer igra za drugoligaša iz 
Domžal. 

Vrstni red: Kamar (Domžale) 13,5 
t, Horvatec (Lj.) 13 t, Vošpernik, Kri
vec (oba Lj.) 10 t, Ivačič, Vavpetič 
(oba Domžale) 9,5 t. itd. Na prven
stvu kamniško-domžalskega področja 
na Duplici je nastopilo 28 posamezni
kov. Tekmovanje je potekalo po švi
carskem sistemu v sedmih kolih. Vsa
koletnega turnirja se je med drugimi 
igralci udeležilo šest mojstrskih kan
didatov in sedem I. kategornikov. 
Vrstni red: 1. Karnar 6,5 t; 2. do 3. 
Bavčar, Ivačič 5 t; 4. do 6. Vavpetič, 
Milan Osolin, Suhadolc4,5 t.; 7. do 9. 
Gale, Božič, Bogdan Osolin 4 t. itd. 

Novoletnega turnirja v Domžalah 
se je udeležilo 19 šahistov iz Domžal, 
Ljubljane in Kamnika. Vrstni red: 
Karnar, Ivačič (Domžale) 14 t; Plešec 
nLj.) 13,5 t; Bogdan Osolin, Vosper

nik, Horvatec (Lj.) 13 točk, D. Vav
petič, Krivec (Lj.) 12 t. itd. Od Ka
mničanov so igrali: Milan Osolin, 
Troha in Božič. 

Tudi na Duplici je bil odigran novo
letni brzoturnir, na katerem je ponov
no zmagal Karnar, ki je osvojil 13 
točk, drugi je bil Lanišek 101, sledijo 
Milan Osolin 8,5 t.; Krivorotov, 6,5, 
točk itd. 

Igrali so tudi veterani. Zmagal je 
Ravnikar pred Bergincem. Vsi naj
boljši so prejeli praktične nagrade. 

Na mesečnem turnirju v decembru 
pa je bil takle vrstni rd: 1. Kamar, 2. 
Milan Osolin, 3. Zupančič, 4. Bavčar. 

Za vse, ki radi spremljajo šah, naj 
povemo, da si tekmovanja lahko ogle
dajo po naslednjem razporedu: 

v Kamniku ob 17. uri vsak prvi 
ponedeljek v mesecu, v Domžalah ob 
9. uri vsako drugo nedeljo v mesecu, 
na Duplici ob 9. uri vsako četrto ne
deljo v mesecu in v Kamniku ob 9. uri 
vsako tretjo nedeljo v mesecu. 

ANDREJ PERĆIČ 

Rokomet tudi 
v nižjih razredih 

V okviru šolskega športnega društva Fran Albreht zelo 
uspešno deluje rokometna sekcija. Dečki in deklice začno terni-
rati že na začetku šolskega leta. K rokometu se lahko prijavijo že 
v 3. razredu in pridno vadijo vse do 8. razreda. Učenci 3. in 4. 
razreda so v tem mesecu odigrali prijateljsko tekmo z osnovno 
šolo Duplica. Tekmovalcev je bilo toliko, da sta se sodnika 
dogovorila s trenerji, da se tekma odigra 3 x 1 5 minut. Zmagala 
je ekipa osnovne šole Fran Albreht. 

Februarja bo v športni dvorani občinsko prvenstvo. Sodelo
vale bodo vse šole iz občine Kamnik. Že ta podatek nam pove, 
kako so mladi rokometaši navdušeni nad rokometno vadbo. 
Upajmo, da bo tudi v naslednjih letih toliko učencev, ki jih bo 
zanimal rokomet. 

T A N J A PIRC 



Velika planina uspešno prestala r 

mednarodni krst 
Velika planina, 17. januar 1984, 

V organizaciji apbke sekcije Smu
čarskega kluba Kamnik je bila v 
prvič na smučarskih terenih Velika 
planine mednarodna tekma v slalo
mu za ženske, na katero se je prija
vilo 43 tekmovalk iz petih držav. 

Tekma je bila predvsem obračun 
med domačimi tekmovalkami, kar 
smo tudi pričakovali. Žal sta manj
kali naši odlični tekmovalki Andre
ja Leskovšek in Anja Zavadlav. 
Proga je bila pripravljena na smuči
šču Zeleni rob. Za prvi tek je posta
vil progo Peter Sitar, trener kamni
ških alpskih smučarjev, za drugi tek 
pa Jože Drobnič. Na prvi progi so 
odstopile le štiri smučarke, na drugi 
pa je bilo osem odstopov. Najbolj 
uspešna je bila odlična Nuša Tome, 
ki je imela po prvi vožnji 59 stotink 
sekunde prednosti pred drugouvr-
šečno Matejo Svet. Za njima so se 
razvrstile Maja Fajdiga, Veronika 

Šareč in Mojca Dežman, ki sta že v 
drugem teku odstopili pred drugo-
uvrščeno Matejo Svet, na tretje 
mesto se je v drugem teku prebila z 
osmega mesta Daša Šegula, četrta 
pa je bila Barbara Kuhar. Drugega 
teka nista zvozili tudi Barbi Koprol 
in Finka Pelkomen. 

REZULTATI: l.Tome 1:32,35, 
2. Svet 1:34,09, 3. Šegula 1:34,11, 
4. Kuhar 8. Zaje 1:35,55,9. Klinar 
1:35,71, 10, L. Dežman 1:36,09, 
11, Štancer 1:36,30, 12. Silovšek 
1:36,56 (vse Jugoslavija), 13. Ap-
jok (Madž.) 1:36,92, 14. Mihelič 
1:37,34, 15. Kune 1:37,75 (obe Ju
goslavija). 

Kamniški smučarski delavci so se 
z vso zagnanostjo »začetnikov« lo
tili organizacije prve mednarodne 
tekme v Kamniku. Delali so pod 
pokroviteljstvom skupščine občine 
Kamnik, trdno so jim stale ob strani 
vse družbenopolitične organizacije, 

predvsem pa Komunalno podjetje 
Kamnik in številne delovne organi
zacije iz Kamnike in širše okolice. 

Najlepša nagrada za njihovo po
žrtvovalno delo je bil brezhiben po
tek tekme in pa zelo pohvalne izja
ve tehničnega osebja, kot je dele
gatka mednarodne organizacije FIS 
Gertraude dr, Ehrenfried, ki ni mo
gla prehvaliti obeh prog in kvalitet
ne izvedbe tekmovanja: »Nisem še 
videla FIS tekme, ki bi bila priprav
ljena na tako visoki ravni. Čeprav 
je smučarski klub v Kamniku majh
en in še nima veliko organizacijskih 
izkušenj, jim je organizacija te tek
me odlično uspela.« Z izvedbo tek
movanja je bil izredno zadovoljen 
tudi vrhovni sodnik tekmovanja Fi
nec Semila Jouko: »Snežni pogoji 
so dobri, proga je odlično priprav
ljena in bi lahko nudila enake po
goje tudi tekmovalkam z visokimi 
štartnimi številkami. Smučišče je si-

Republiško tekmovanje 
v sedeči odbojki 

V telovadnici ZLIM je bilo 
18. decembra 1983 odigrano 
prvo in drugo kolo tekmovanja 
za republiški pokal v sedeči od
bojki. V tem tekmovanju sodelu
jejo ekipe: ISD Olimpija, ISD 
Samorastnik (Ravne), DI Mur
ska Sobota, ISD Titovo Velenje, 
ISD Hrabri (Zagreb) ter ŠSD 
ZLIM Kamnik. 

Rezultati: 1. kolo - ŠŠD 
Z U I M ; IŠD Olimpija 3:2 (9:15, 
15:8, 9:15, 15:9, 15:7), IŠD Sa
morastnik : ISD Hrabri 1:3 
(13.15, 14:16, 15:9, 8:15), DI 
Murska Sobota . IŠD Titovo Ve
lenje 3:0 (bb). 

2. kolo - ISD Hrabri : IŠD 
Olimpija 0:3 (11:15, 10:15, 
12:15), IŠD Samorastnik : DI 
Murska Sobota 3:0 (15:7, 15:7, 
15:10), ŠŠD Z U I M : IŠD Titovo 
Velenje 3:0 (bb). 

Vse ekipe so prikazale dobro 
odbojko, ekipa Titovega Velenja 
pa ni doputovala na prizorišče 
tekmovanja. Največ so pokazali 
prav domačini, ki so z izredno 

domiselno' in borbeno igro pre
magali ekipo Olimpije ter se ji 
tako maščevali za poraz, ki so ga 
doživeli na prijateljski tekmi 
pred tem turnirjem. Prav prva 
ekma je bila vrhunec vseh tekem, 
saj so se neprestano izmenjavali 
v vodstvu, tako domačini, kot 
ekipa Olimpije. Tekme sta sodila 
Stare in Srovin iz Kamnika. 
Vprašali smo tovariša Stareta za 
mnenje in povedal nam je, da so 
ekipe glede na prejšnja leta po
kazale viden napredek in veliko 
borbenost. Pohvalil je izredno 
vzdušje, s tem pa je mislil doma
če »fair« občinstvo, ki je bodrilo 
vse ekipe od začetka do konca, 
seveda najbolj domačine. Pri 
ekipi IŠD Samorastnik je bilo 
nekaj pritožb zaradi igre z dla
njo. Tovariš Stare je dejal, da če 
bi vsako tako igro prekinjal, bi 
bila lahko vsaka četrta žoga no
šena. Posebej pri močnih žogah 
naj bi bila taka igra dopustna, 
ker je namen odbojke v današ
njem času čim več čiste igre. Gle
de nešportnega vedenja je so

dnik menil, da tu izstopa ekipa 
Olimpije, katere igralci prav za
radi tega izgubijo koncentracijo 
in neuspeh je tu. Meni pa, da so 
druge ekipe izredno disciplinira
ne. Primer ŠŠD Z U I M , kjer se je 
izkazal Jože Bamfi kot izreden 
vodja in organizator igre. Ekipa 
Murske Sobote je prikazala naj
večji napredek, glede na to, da 
igrajo sedečo odbojko šele drugo 
leto. Za mnenje smo povprašali 
še najboljšega igralca - kapetana 
ekipe ŠŠD Z U I M Jožeta Bamfi-
ja. Dejal je: »Danes smo bili naj
boljši mi, drugič bo to nekdo 
drugi, to pomeni vsekakor veliko 
izenačenost med ekipami. Kan
didati za prvaka so ISD Olimpi
ja, IŠD Samorastnik, ŠŠD Ka
mnik, ISD Zagreb«. 

Lestvica po prvih dveh kolih: 
1. ŠŠD Z U I M 6:2 (4), 2. IŠD 
Olimpija 5:3 (2), 3. ISD Samo
rastnik 4:3 (2), 4. DI Murska 
Sobota 3:3 (2), 5. ISD Hrabri 
3:4 (2), 6. IŠD Titovo Velenje 
0:6 (0). 

R A F K O ZUPANČIČ 

Turnir delavcev - odbojkarjev 
V soboto, 14. januarja, sta kamni

ški občinski sindikalni svet in odboj
karski klub Kmnik odlično pripravila 
prvi novoletni odbojkarski turnir za 
člane in članice sindikatov iz kamni
ških delovnih kolektivov. 
Kljub lepem sončnem zimskemu dne
vu se je v veliki športni dvorani OŠ 
Frana Albrehta zbralo kar 10 ekip, 6 
moških in 4 ženske, ki so na vseh treh 
igriščih skoraj ves dan med seboj me
rile svoje odbojkarske znanje m ne 
nazadnje tudi vzdržljivost. 

To tekmovanje je hkrati veljalo tu
di že kot prva disciplina v okviru le
tošnjih sindikalnih športnih iger v ka
mniški občini. 

Pri ženskah so ekipe igrale vsaka z 
vsako. Po šestih tekmah so tokrat 

igralke Svilanita (v postavi: Erman, 
Skamen, Perčič, Zore, Osolin, Kozo-
le, Cerar, Palma) odvzele lanskoletni 
primat igralkam Stola, ki so bile sicer 
z dobro igro druge, pred igralkami 
Utoka in Ljubljanske banke. 

Rezultati tekem: 
Lj. banka - Utok 0:2 (-7, -14), 

Svilanit - Stol 2:1 (-14, 12, 12) Utok 
- Stol 0:2 (-8, -3), Ljubljanska banka 
- Svilenit 0:2 (-6, -9), Svilanit - Utok 
2:0 (2, 13), Stol - Lj. banka 2:1 (13, 
-10 9). 

Med moškimi, ki so v predtekmo-
vanju nastopili v dveh skupinah, so se 
najbolj odrezali igralci Titana, ki so v 
finalu z okrepitvijo odličnega Dareta 
Goleta z 2:0 (9, 4) premagali sicer 
zelo solidno, a v finalu zaradi poškod-

Novoletni turnir 
Zadnjo nedeljo v decembru je 

Lokostrelski klub Kamnik pri
pravil sedaj že skoraj tradicional
ni NOVOLETNI TURNIR v lo
kostrelstvu. Turnirja so se poleg 
domačih lokostrelcev udeležili 
tudi gostje iz Kranja, Postojne in 
Gornjega grada, pomerili pa so 
se v dvoranski ITI A disciplini na 
18 m. 

Turnir je bil prijateljskega 
značaja, kljub temu pa so bili 
doseženi dobri rezultati. Čeprav 
organizacija tekmovanja ni bila 
na ravni velikih turnirjev, skro
mnejše so bile tudi nagrade, pa 
so bili tekmovalci s turnirjem za
dovoljni. Vzdušje je bilo prijet
nejše, ne tako tekmovalno kot na 
zveznih turnirjih; vsi v en glas pa 
so trdili, da taki turnirji krepijo 
dobre odnose med klubi, tekmo
valci pa si izmenjajo mnogo izku
šenj, kar je še posebej dobro za 
mlade tekmovalce. Doseženi so 

bili dobri rezultati, vendar pa ne
koliko slabši kot so jih lokostrelci 
dosegli teden prej na republi
škem prvenstvu, kar pa je verjet
no posledica dejstva, da so tek
movalci manj trenirali z razdalje 
18 m. tya turnirju je nastopilo 32 
tekmovalcev v štirih kategorijah. 

R E Z U L T A T I - člani prosto: 
1. Brane Lukan ( L K K ) 548 kro
gov, 2. Stane Natlačen (Postoj
na) 548, 3. Janez Kraševec 
(LKK) 539. 

Člani instinktivno: 1. Janez 
Kramar (Ejcoterm) 486 krogov, 
2. Boris Jemec (LKK) 481, 3. 
Marjan Merhar (Postojna) 473. 

Mladinci ins.: 1. Robi Stradov-
nik (LKK) 446 krogov, 2. Tomaž 
Jevšenak (Exoterm) 431, 3. Edi 
Štrumelj (Postojna) 428. 

Pionirji: 1. Milan Flerin 
(LKK) 301 krog, 2. Jan Sorli 
(Exoterm) 277, 3. Robi Kidrič 
(Postojna) 268. 

D O 

be Hribarja žal okrnjeno ekipo Gra
ditelja. 

»Stolova« so v finalu za 3. mesto z 
2:1 (-3,2,9) ugnali »Prosveto«, med
tem ko so požrtvovalni igralci Kemij
ske industrije Kamnik ugnali, zaradi 
nesrečnega poraza s Titanom v pred-
tekmovanju, slabo razpoložene igral
ce Svilanita z 2:1 (-7, 7, 11) in tako 
zasedli peto mesto. 

V predtekmovanju pri moških so 
bili doseženi naslednji izidi: 

Skupina A:Graditelj - Prosveta 2:0 
(7,14), KIK - Graditelj 0:2 (-4, 7), 
Prosveta - KIK 2:0 (3,7). 

Skupina B: Stol - Svilanit 2:1 (-8, 
9, 7), Titan - Stol 2:0 (6,12), Svilanti 
-Titan 1:2(12, -15,-11). 

Zmagovalna ekipa Titana je nasto
pila v naslednji postavi: Gole, Janežič, 
Kajnih, Primic, Zore, Osenar, Jelni-
kar, Ajdovec, Janič. 

Vsaka od obeh zmagovalnih ekip je 
prejela lep pokal občinskega sindikal
nega sveta, katerega sta jima izročila 
na zaključni svečanosti predsednik 
obč. sind. sveta tovariš Franc Sikošek 
in predsednik komisije za šport, re
kreacijo in oddih pn OSZS tovariš 
Slavko Vrhovnik. 

Ob zaključku naj omenimo, da si 
takih prireditev kamniški člani sindi
katov še žele, saj so pvič lahko nasto
pili v veliki športni dvorani, kjer so 
seveda za rekreacijo idealni pogoji. 
Mogoče bi bilo dobro, da bi v bodoče 
k takim tekmovanjem pritegnili še vse 
tiste posameznike, ki so sicer pred leti 
obiskovali kamniško odbojkarsko šo
lo in morda kasneje tudi tekmovali, 
sedaj pa so v službah zunaj Kamnika. 
Te fante in dekleta bomo morali znati 
zbrati in za njih ustanoviti ustrezne 
ekipe, ki bi potem lahko nastopala ne 
le na takem turnirju, ampak tudi v 
rekreacijskih ligah. Ženska tovrstna 
liga, kot vemo, je že dobro organizira
na, dočim upamo, da bo moška orga
nizirana še letošnjo pomlad. Ko bo 
tudi to slednje steklo, bo zagotovo 
najsrečnejši požrtvovalni vodja sekci-

S za odbojko pri OSZS mg. Ivan 
ole, ki ima tudi največ zaslug pri 

organizaciji tega uspelega turnirja. 
- A N 

cer nekoliko položno, vendar me
nim, da moramo imeti tudi takšne 
tekme. Športniki morajo pokazati, 
kaj znajo na izredno strmih, pa tudi 
na položnejših smučiščih.« 

Tudi smučarke -
udeleženke zadovoljne 

Kljub temu, da je bila tekma v 
glavnem obračun med jugoslovan
skimi tekmovalkami, bo ostala 
vsem udeleženkam in gledalcem v 
prijetnem spominu. Velika planina, 
ki je znana po svojem »muhastem« 
vremenu, se je na ta dan odela v 
svoje najlepše oblačilo, Že v zgod
njih jutranjih urah se je v novi 
snežni odeji lesketala v tisoč krista
lih. Smreke in borovci so bili odeti v 
prelepa snežna oblačila in so nemo 
spremljali vrvež na smučišču. 

Nuša Tome je izjavila, da še ni 
nastopila na FIS tekmi, ki bi bila 
tako dobro pripravljena. S svojim 
nastopom v Veliki planini je bila 
zadovoljna. Tudi Mateja Svet je bi
la s svojo uvrstitvijo zadovoljna, 
predvsem v prvem teku je bila 
uspešna, v drugem pa je žal napra
vila napako, ki jo je stala nekaj 
stotink. Za Dašo Šegula je bila uvr
stitev na Veliki planini doslej njen 
največji uspeh. Vesela je bila tega 
uspeha tem bolj zato, ker ni priča
kovala, da bo tako kmalu po po
škodbi dosegla tak uspeh. 

A. D. 

ZAHVALA VSEM, KI SO 
NAM POMAGALI 

Smučarski delavci alpske 
sekcije SK Kamnik se zaveda
mo, da pri pripravi tako zahtev
ne prireditve, kot je mednarod
na smučarska tekma, ne bi bul 
tako uspešni brez širokopotez-
ne pomoči mnogih delovnih or
ganizacij v Kamniku in zunaj 
njega. 

HVALA GLAVNEMU PO
KROVITELJU TEKMOVA
NJA: SKUPŠČINI OBČINE 
KAMNIK 

HVALA SOPOKROVITK
IJEM: 

SLOVENUALES 
SVILANIT KAMNIK 
ZAVAROVALNA SKUP

NOST TRIGLAV 
IMOS GRADITELJ 
TITAN 
UTOK 
STOL 

in delovnim organizacijam, ki 
so nam nudile finančno, mate
rialno in moralno podporo: 
KIK, ALPREM, POLZELA, 
SLOVENUAŠPORT, PLE
TENINA, TEKSTI! JNDUS, 

ELEKTRONABAVA, 
BAYER, ZAVOD ZA RAZI
SKAVO MATERIALA, LA
BOD, RADENSKA, UNI-
TEX, DINOS, JUGOTEK-
ST1E, IBI, INDUPLATI, 
SLOVTN, KROJ, ALMIRA, 
MURKA, SVIT, TAPET DE
KOR, IZOLACIJA ZOR-
MAN in zasebniki. 

H kvalitetni izvedbi tekmo
vanja so veliko prispevali tudi 
zunanji sodelavci: Komunalno 
podjetje Kamnik, Taborniki 
odreda Bistriških gamsov Ka
mnik, Gorska reševalna služba 
Kamnik, ekipa Zdravstvenega 
doma Kamnik. 
ORGANIZACIJSKI ODBOR 

FIS TEKME 

Kategorizirani 
kamniški športniki 

Zveza telesnokulturnih organizacij Slovenije izda januarja 
spisek kategoriziranih slovenskih športnikov za tekoče leto. V ta 
pregled so vključeni, razen zimskih športnih panog, vsi športniki, 
ki so dosegli katerega od razredov po enotni jugoslovanski 
kategorizaciji športnikov. Zato bi temu spisku lahko rekli, da je 
pregled najboljših slovenskih športnikov za preteklo leto. 

Kamniški športniki imajo v tem spisku, ki velja za leto 1984, 
kar šest svojih predstavnikov in sicer so trije dosegli zvezni 
razred, dva podaljšujeta mednarodnega, eden pa je dosegel celo 
naziv zaslužnega športnika Jugoslavije. 

Če pogledamo po športnih panogah in pri tem ne upoštevamo 
smučanja, ki bo vključeno šele po končani zimski sezoni, vodi 
alpinizem. Dva alpinista, Janez Benkovič in Marjan Kregaj 
podaljšujeta mednarodni razred, Bojan Pollak pa je dosegel 
naziv zaslužnega športnika Jugoslavije. Drugo leto zapored sta 
dosegla zvezni razred Božo Janežič v cestnohitrostnem motoci
klizmu in Dragan Desnica v lokostrelstvu. 

Letos je za Kamnik ta pregled še toliko pomembnejši, ker se je 
prvič v zgodovini kamniškega športa zgodilo, da ke kamniški 
športnik dosegel najvišji možni kategonzacijski razred. Res je 
sicer, da so nekateri ljubljanski športniki, živeči v Kamniku; že 
dosegli ta naziv, kot na primer Janez Andrijašič kot član K K K 
Ljubljana, v. kajakaštvu, Stane Belak, član A O P D Ljubljana-
Matica v alpinizmu, Tone Videnšek, član A K Ljubljana v letal
skem modelarstvu, vendar je Pollak prvi športnik, ki živi in tudi 
deluje v Kamniku in je dosegel ta naziv. 

Planinski izleti 
Obiski v planinah so postali sestav

ni del našega vsakdana. Številni obča
ni, planinci in drugi ljubitelji gora si 
po dolgem delovnem tednu želijo mir
nega planinskega okolja In prelepe 
narave ter si nabirati novih moči, da 
bodo lažje premagovali delovne na
pore in druge težave sedanjega časa. 

Statistični podatki ilustrativno ka
žejo na povečan obisk gora v zadnjih 
letih, kar je deloma posledica ener
getske krize, na drugi strani pa vedno 
večja življenjska zahteva po sprostitvi 
v neokrnjeni naravi. Oboje je mogoče 
doseči stran od vsakdanjega hrupa in 
onesnaženega zraka, visoko v plani
nah in gorah. 

Planinsko društvo Kamnik za leto 
1984 načrtuje številne pohode, izlete 
in ture za vse starostne skupine, pri
merne psihofizični pripravljenosti in 
kondiciji posameznikov. 

Odseki planinskega društva - pro
pagandni odsek, alpinistični odsek, 
mladinski odsek, odsek varstva nara
ve in gorske straže predvidevajo, da 
bodo organizirali naslednje pohode: 
februar: pohod na Stol 
marec: pohod na Porezen 
april: tnmski pohod na Rašico 
Stuparjev memorial 
hoja (peš pot) v Kamniško Bistrico 
mladinski tabor v Beli 
maj: pohod na Blegoš 
izlet na Kamniški vrh 
14. tabor MDO na Polževem 
junij: trimski pohod in očiščevalna 
akcija na Veliko planino 
izlet na Golice 
julij: obisk Triglava - Sedmera jezera 
vzpon na Mangart 
trimski pohod na Kamniško sedlo 
ogled znamenitosti Trente 
avgust: tura iz Kamniškega na Kokr-
ško sedlo 

Xn na Škrlatico 
inska odprava 

Planinci fotografi! 
Letos želi planinsko društvo Kamnik prikazati kamniške vrbove tudi v 

slikah - razglednicah in jih ponuditi vsem obiskovalcem gora. 
Med planinci in drugimi ljubitelji narave je veliko fotografov, ki so v 

svoje kamere ujeli številne lepe posnetke in motive kamniških vrhov in 
planinskih domov, pa bi te bilo mogoče prirediti za tiskanje. V planinskem 
društvu predvidevamo, da bi izdali razglednico Kamniškega sedla z novim 
planinskim domom, razglednico s pogledom na Kokrško sedlo in še 
poseatf razglednico s pozdravi iz kamniških planin, ki bi zajemala več 
vrhov hkrati. 

Planinsko društvo vabi vse, ki take posnetke imajo, da jih dajo na 
razpolago PD Kamnik. Na podlagi tako zbranega gradiva, bo posebna 
komisija izbrala najprimernejše za tisk in tudi objavila avtorje slik. Vsem, 
ki bodo posredovali slike, diapozitive in drug material, jim ga bo PD po 
uporabi v celoti vrnilo. 

Organizator je prepričan, da se bodo tej želji odzvali številni imetniki 
zaprošenih motivov in PD Kamnik ponudili svoje usluge,'dobrodošli pa so 
tudi predlogi in pripombe ter pomoč pri uresničitvi te naloge. Ves material 
naj bo v barvni tehniki. PD Kamnik prosi, da ga pošljejo na društvo vsaj 
do 20. februarja 1984, da bi komisija lahko še vedno pravočasno izbrala 
motive, ki bi prišli v poštev in tudi zagotovila tiskanje razglednic, ki naj bi 
bile na voljo že v poletnih mesecih. 

Vsem, ki bodo kakor koli sodelovali pri tej akciji, se PD Kamnik že v 
naprej zahvaljuje, ker se zaveda, da je le s skupnimi napori in sodelova
njem mogoče zadovoljivo in uspešno opraviti to nalogo. 

september: dan planincev Slovenije 
na Gorjancih 
trimski pohod na Kokrško sedlo in 
očiščevalna akcija 
očiščevalna akcija na Kamniško sedlo 
oktober: po poteh II. grupe odredov 
po zasavski jpoti 
november: Čemšeniška planina - Par
tizanski vrh 
december: Kostavska planina 

Izbor načrtovanih izletov je zelo 
pester in raznolik. Nekaterih se lahko 
udeležijo ptaninci-začetniki, nekate
rih pa samo izkušeni planinci. 

Za uvajanje so primerni pohodi na 
Rašico oziroma v Kamniško Bistrico v 
aprilu, ture avgusta iz Kamniškega na 
Kokrško sedlo ali na Škrlatico pa v 
resnici zahtevajo že polnega planinca 
s primemo planinsko opremo in z do
bro kondicijsko pripravljenostjo. 
Atraktiven bo obisk Mangarta in še 
nekaterih drugih vrhov. 

Planinsko društvo priporoča vsem, 
ki se bodo udeleževali izletov, da se 
odločajo za tiste, ki jim bodo po svoji 
zmogljivosti kos, za bolj zahtevne pa 
naj se dovolj dobro telesno pripravijo 
že v predsezoni t.j. v mesecu aprilu in 
maju. Le s skrbno pripravljenostjo 
bodo lahko uspešno premagali tudi 
vrhove nad 2000 metrov nadmorske 
višine od Triglava, Škrlatice, pa Ka
mniških vrhov in Mangarta. 

Posamezni odseki planinskega 
društva bodo organizirali tudi druge 
obiske naših gora, če bodo take želje 
prisotne in bo prijavljenih dovolj ude
ležencev. To velja zlasti za nekatere 
planinske skupine po šolah in delov
nih organizacijah, ki bi želele obiskati 
posamezne planinske kraje in vrhove, 
ki niso v programu za leto 1984 zajeti. 

Vsi izleti bodo organizirani pod 
strokovnim vodstvom, tako da bosta 
varnost in srečen povratek v dolino 
zagotovljena. 

Priloga: planinci na Kamniškem 
sedlu 

STANE SIMŠIČ 

Wi Kamniški občan 

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo 
občinske konference SZDL 
Kamnik - Kamniški občan 
je aprila 1981 ob 20-letnici 
izhajanja prejel srebrni 
znak OF - Ureja uredniški 
odbor - glavna in odgovor
na urednica Jana Taškar -
tehnični urednik Franc Mi-
hevc - strokovna sodelavka 
Vera Mejač - Izhaja dvakrat 
mesečno - Naslov uredniš
tva: Kamnik, Tomšičeva 2, 
telefon 831-311 - tekoči ra
čun pri OK SZDL 50140-
678-57039 - Kamniški ob
čan - Rokopisov in foto
grafij ne vračamo - Tiska 
CGP Delo v Ljubljani. 


